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ОБЩИНСКИ СЪВЕТ – СВИЩОВ 

 

П Р О Т О К О Л 

 

№7 

 

от извънредно заседание на Общински съвет – Свищов, 

проведено на 07.02.2024 година 

 

 

Днес, 07 февруари 2024 година, от 14:00 часа, в Зала №1 на Община Свищов се 

проведе извънредно заседание на Общински съвет – Свищов. 

От общо 29 общински съветници, на заседанието присъстваха – 29.   

 

На заседанието присъстват и: 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов; 

Анелия Димитрова – Зам.-кмет „Управление на европейски проекти, образование 

и устройство на територията“; 

Станислава Стоянова-Асенова – Зам.-кмет „Стопанска и финансова политика“; 

Бедри Алиев – Зам.-кмет „Отбранително-мобилизационна подготовка, транспорт 

и чистота“; 

Иван Шопов – Зам.-кмет „БИП“ на Община Свищов; 

Любомира Петрова – Секретар на Община Свищов; 

Стефан Кирчев  – Директор на Дирекция „Финансови дейности”;  

Светослав Йорданов – Началник отдел „Финанси и бюджет”;  

Петър Дачев – Началник отдел „Общински приходи“; 

Елтимир Атанасов – Управител на „Индустриален технологичен парк – Свищов“ 

ЕООД;  

Габриела Петрушева – Управител на „Дунавско дело“ ЕООД“; 

Мехмед Мехмедов – Директор на ОП „Чистота-Свищов“ 

Слави Славев – Кмет на Кметство Александрово; 

Радослав Атанасов – Кмет на Кметство Българско Сливово; 

Сенка Добрева – Кмет на Кметство Вардим; 

Пламен Иванов – Кмет на Кметство Горна Студена; 

Марин Крачунов – Кмет на Кметство Драгомирово; 

Борис Велев – Кмет на Кметство Козловец; 

Петко Божанов – Кмет на Кметство Морава; 

Любомир Иронов – Кмет на Кметство Ореш; 

Тодоринка Атанасова – Кмет на Кметство Совата; 

Емил Тодоров – Кмет на Кметство Хаджидимитрово; 

Марин Любенов – Кмет на Кметство Царевец; 

Петко Василев – Кмет на Кметство Червена; 

Валентина Тодорова – Кметски наместник на Кметско наместничество 

Деляновци. 
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Заседанието на Общински съвет – Свищов се откри от д-р Кристиян Кирилов – 

Председател на Общински съвет – Свищов. 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Добър 

ден, уважаеми дами и господа общински съветници! Преди да започнем работа по 

материалите от извънредната сесия ще направим поименна проверка за 

присъстващите в залата.“  

 

№ Име, презиме, фамилия  

1. Кристиян Василев Кирилов Присъства 

2.  Верони Маринов Маринов Присъства 

3. Валери Фильов Николов Присъства 

4.  Мария Иванова Тодорова Присъства 

5. Елена Йорданова Шопова Присъства 

6. Цветанка Младенова Кирова Присъства 

7. Габриела Валентинова Петкова Присъства 

8. Генади Русев Иванов Присъства 

9. Мариана Илиева Маркова Присъства 

10. Любомир Ванев Митев Присъства 

11. Милен Емилов Динков Присъства 

12. Санка Евтимова Райкова Присъства 

13. Михаил Руменов Попов Присъства 

14. Денис Зияев Асанов Присъства 

15. Емял Айдънова Исмаилова Присъства 

16.  Айза Беханова Рамаданова Присъства 

17. Стефан Станимиров Проданов Присъства 

18. Станислав Петров Благов Присъства 

19. Емил Бориславов Николов Присъства 

20. Цветелин Тодоров Борисов Присъства 

21. Ивелин Пламенов Петров Присъства 

22. Венцислав Николов Михайлов Присъства 

23. София Борисова Вергилова - Георгиева Присъства 

24. Йордан Илиев Нейков Присъства 

25. Красимир Иванов Цолов Присъства 

26. Емилия Божинова Цветанова Присъства 

27. Петко Колев Петков Присъства 

28. Светослав Симеонов Тодоров Присъства 

29. Гален Милков Бернардов Присъства 

Общо  29 

 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря, колеги! Двадесет и девет съветници сме в залата. Имаме кворум. 

И преди да започнем по Проекта за дневен ред ще Ви направя едно кратко 

съобщение от групата на общинските съветници на БСП, които на днешно редовно 
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заседание са избрали нов ръководител на групата и това е господин Йордан Нейков. 

Да му е честито на г-н Нейков, че ще представлява групата на БСП. 

Уважаеми колеги, имаме Проект за дневен ред, който е изпратен на всеки един от 

Вас по електронните пощи. Има ли коментар по Проекта за дневен ред? Не виждам.“ 

 

ПРОЕКТ ЗА ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Приемане на Стратегия за управление на общинската собственост в Община 

Свищов през мандат 2023-2027 година. 

2. Приемане на Годишна програма за управление и разпореждане с имоти, 

общинска собственост в Община Свищов през 2024 година. 

3. Приемане на Годишен план за приватизация в Община Свищов през 2024 

година. 

4. Приемане Бюджета на Община Свищов за 2024 година. 

5. Определяне размера на основни месечни заплати на кметовете в Община 

Свищов. 

6. Поемане на дългосрочен общински дълг с цел реализация на проект 

„Внедряване на мерки за енергийна ефективност, чрез технологично обновление и 

модернизиране на системите за външно изкуствено осветление на територията на 

община Свищов“. 

 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Тогава да 

гласуваме Дневния ред така, както е постъпил на нашите пощи! Който е „За“, моля да 

вдигне ръка!“ 

 

При кворум от 29 общински съветници, Проектът за дневен ред се прие с 29 гласа 

“За”, “Против” – няма и “Въздържали се” – няма и стана: 

 

ДНЕВЕН РЕД: 
 

1. Приемане на Стратегия за управление на общинската собственост в Община 

Свищов през мандат 2023-2027 година. 

2. Приемане на Годишна програма за управление и разпореждане с имоти, 

общинска собственост в Община Свищов през 2024 година. 

3. Приемане на Годишен план за приватизация в Община Свищов през 2024 

година. 

4. Приемане Бюджета на Община Свищов за 2024 година. 

5. Определяне размера на основни месечни заплати на кметовете в Община 

Свищов. 

6. Поемане на дългосрочен общински дълг с цел реализация на проект 

„Внедряване на мерки за енергийна ефективност, чрез технологично обновление и 

модернизиране на системите за външно изкуствено осветление на територията на 

община Свищов“. 
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Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Процедурно предложение правя, в хода на днешните дебати при необходимост 

думата да бъде дадена на господин Кирчев, евентуално на господин Дачев или при 

необходимост ще гласуваме и трето лице. Не го виждам в залата в момента господин 

Кирчев, но предполагам, че всеки момент ще се присъедини и той към нашето 

заседание. Но въпреки всичко да гласуваме процедурното приложение! Който е „За“, 

моля да вдигне ръка! Ето го влиза.“ 

 

При кворум от 29 общински съветници, процедурното предложение на д-р 

Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов в хода на заседанието 

в дебатите участие да вземат Стефан Кирчев – директор дирекция „Финансови 

дейности“ и Петър Дачев – Началник отдел „Общински приходи“ се прие с 29 гласа 

“За”, “Против” – няма и “Въздържали се” – няма.  

 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА „Приемане на Стратегия за управление на общинската 

собственост в Община Свищов през мандат 2023-2027 година“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „С това, 

колеги, започваме работа по първа точка от нашия Дневен ред: „Приемане на 

Стратегия за управление на общинската собственост в Община Свищов през мандат 

2023-2027 година“. Желаещи за изказване? Не виждам, колеги. Да преминем към 

гласуване! Който е „За“, моля да вдигне ръка!“ 

 

При кворум от 29 общински съветници, предложението се прие с 25 гласа “За”, 

“Против” – няма и “Въздържали се” – 4. Решението е: 

 

Р  Е  Ш  Е  Н  И  Е 

 

№67 
 

ОТНОСНО: Приемане на Стратегия за управление на общинската собственост в 

Община Свищов през мандат 2023-2027 година 

 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 12 от Закона за местното самоуправление и местната 

администрация (ЗМСМА), във връзка с чл. 8, ал. 8 от Закона за общинската 

собственост (ЗОС), чл. 4а, ал. 1 от Наредбата за реда за придобиване, управление и 

разпореждане със собствеността на Община Свищов (НРПУРСОС) и предложение с 

Вх. №178/30.01.2024 г. от д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов, Общински 

съвет – Свищов, 

 

Р Е Ш И: 

 

Приема Стратегия за управление на общинската собственост в Община Свищов 

за мандат 2023-2027 година, съгласно Приложение №1. 
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МОТИВИ: Стратегията за управление на общинската собственост е разработена 

в изпълнение разпоредбите на чл. 8, ал. 8 от Закона за общинската собственост и чл. 

4a, ал. 1 от Наредбата за реда за придобиване, управление и разпореждане със 

собствеността на Община Свищов. С нея се залагат основите и ще се осигури базата 

по отношение на управлението на общинската собственост през мандат 2023-2027 

година. 

В Стратегията общинската собственост се разглежда като основен ресурс за 

осъществяване на социално-икономическите, културни и образователни функции на 

общината във всичките ѝ аспекти. Разгледани са основните характеристики и е 

направен анализ на състоянието на различните видове общинска собственост. На тази 

основа са изведени обобщаващи заключения в две насоки – рискове и слаби страни в 

управлението на всеки вид собственост и от друга страна плюсове и възможности за 

по-нататъшното ѝ развитие.  

Приемането на Стратегията ще предостави на Община Свищов надежден 

инструмент за максимизиране на ползите от общинската собственост. 

 

В заседанието участват 29 общински съветници. 

Гласували “За” – 25, “Против” – няма и “Въздържали се” – 4.  

 

 

ТОЧКА ВТОРА „Приемане на Годишна програма за управление и 

разпореждане с имоти, общинска собственост в Община Свищов през 2024 

година“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Уважаеми 

колеги, точка първа от нашия Дневен ред е приета. Продължаваме с втора точка: 

„Приемане на Годишна програма за управление и разпореждане с имоти, общинска 

собственост в Община Свищов през 2024 година“. Уважаеми колеги, имате думата за 

изказвания. Заповядайте, госпожо Вергилова!“ 

София Вергилова-Георгиева – „Уважаеми г-н Генчев, уважаеми кметове на 

кметства, заместник-кметове, уважаемо Председателство, уважаеми представители на 

медиите, граждани и колеги общински съветници! Тъй като в началото на декември 

месец ние подадохме нашето заявление за подновяване на договора на клуба на БСП, 

който имаме с Община Свищов, но все още не сме получили отговор, искам да 

задавам въпроса ще бъде ли подновен и кога ще бъде подновен договорът за 

използване на помещението?“ 

 Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря Ви, госпожо Вергилова! Заповядайте, господин Генчев, макар че този 

въпрос няма отношение към тази точка! Но…“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – „Уважаеми господин Председател, 

уважаеми госпожи и господа общински съветници, колеги кметове! Да дам 

разяснения. Тъй като предстои инвентаризация на сградния фонд на общинската 

собственост и приоритзиране приоритетите на Община Свищов, ще бъде подновен 

договорът или промяната на договорните отношения с предоставянето на друго 

помещение, в друг район, тъй като приоритетите на Община Свищов са изключително 

много, важни и създаването на различни други спомагателни структури за бъдещото 
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развитие на община Свищов, което не гарантира, че ще ползвате отново клуба, който 

имате.“ 

 Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря Ви, г-н Генчев! Други желаещи колеги за изказване? Не виждам. 

Преминаваме към гласуване! Който е „За“, моля колеги да вдигнат ръка!“ 

 

При кворум от 29 общински съветници, предложението се прие със 17 гласа “За”, 

“Против” – няма и “Въздържали се” – 12. Решението е: 

 

Р  Е  Ш  Е  Н  И  Е 

 

№68 
 

ОТНОСНО: Приемане на Годишна програма за управление и разпореждане с 

имоти, общинска собственост в Община Свищов през 2024 година 

 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 12 от Закона за местното самоуправление и местната 

администрация (ЗМСМА), във връзка с чл. 8, ал. 9 от Закона за общинската 

собственост (ЗОС), чл. 4а, ал. 2 от Наредбата за придобиване, управление и 

разпореждане със собствеността на Община Свищов (НРПУРСОС) и предложение с 

Вх. №179/30.01.2024 г. от д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов, Общински 

съвет – Свищов, 

 

Р Е Ш И: 

 

1. Приема Годишната програма за управление и разпореждане с имоти, общинска 

собственост в Община Свищов през 2024 година, по реда на Закона за общинската 

собственост, съгласно Приложение №1. 

2. Упълномощава Кмета на община Свищов да извърши всички последващи 

действия по изпълнение на точка 1, съобразно изискванията на Закона за общинската 

собственост и Наредбата за реда за придобиване, управление и разпореждане със 

собствеността на Община Свищов. 

3. Решението влиза в сила веднага. 

МОТИВИ: Годишната програма за управление и разпореждане с имоти, 

общинска собственост в Община Свищов през 2024 г. е разработена на основание 

разпоредбите на чл. 8, ал. 9 от Закона за общинската собственост и чл. 4а, ал. 2 от 

Наредбата за реда за придобиване, управление и разпореждане със собствеността на 

Община Свищов. Програмата се приема най-късно да приемането на бюджета на 

общината за съответната година и е във връзка с приетата Стратегия за управление на 

общинската собственост за мандат 2023 г. – 2027 г., и може да бъде актуализирана 

през годината. 

Съгласно чл. 8, ал. 9 от ЗОС с Годишната програма за управление и разпореждане 

с имотите – общинска собственост общинските съвети определят обектите от 

първостепенно значение. Съгласно дефиницията, дадена в §1, т. 6 от Допълнителните 
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разпоредби на Закона за общинската собственост и §5, т. 73 от Допълнителните 

разпоредби на Закона за устройство на територията „Обекти от първостепенно 

значение“ са: общински пътища, метрополитени, трамвайни трасета, улици от 

първостепенната улична мрежа, депа или други съоръжения за третиране на отпадъци, 

гробищни паркове, както и други обекти – публична общинска собственост, 

определени в Програмата по чл. 8, ал. 9 за обекти от първостепенно значение.  

Следвайки приетата Стратегия за управление на общинската собственост за 

мандат 2023 г. – 2027 г. е необходимо в Приложение №1 обектите от раздел                    

V. ОБЕКТИ ОТ ПЪРВОСТЕПЕННО ОБЩИНСКО ЗНАЧЕНИЕ да бъдат обявени и 

потвърдени от Общински съвет – Свищов (мандат 2023 г. – 2027 г.) за обекти от 

първостепенно общинско значение, с което ще се даде възможност да се съкрати 

процедурата по придобиването им от Общината. 

Обектите, за които следва да има потвърждение на взети предходни Решения на 

Общински съвет – Свищов за обявяването им от първостепенно общинско значение: 

Обект №1 е обявен с Решение №1141/31.08.2023 г., Протокол №76 на Общински 

съвет – Свищов за общински обект от първостепенно общинско значение. 

Реализирането на обекта - елемент на техническата инфраструктура и подобряване на 

връзката на съществуващата зърнобаза на инвеститор клас А с ж.п. трасето Свищов – 

Левски ще осигури нови работни места и ще подобри инфраструктурата и социално-

икономическото развитие на региона. 

Обект №2 е обявен с Решение №51/19.12.2019 г., Протокол №4 на Общински 

съвет – Свищов за обект от първостепенно общинско значение. Община Свищов, след 

предоставяне на имотите от държавата, ще извърши консервация, реставрация, 

експониране и социализация съгласно изискванията на Закона за културното 

наследство, в изпълнение на стратегията на общината за социално-икономическо 

развитие и директивата за опазване на световното историческо и културно наследство, 

в интерес на гражданите на Община Свищов и създаване на материални условия за 

бъдещо успешно развитите на туризма в региона и Република България. 

Обект №3 с Решение №1041/26.05.2023 г., Протокол №71 на Общински съвет-

Свищов е обявен за обект от първостепенно значение, с  цел ускоряване процеса по 

изграждане на площадка за водовземно съоръжение, за което ще са необходими                

по-кратки срокове. 

Обявяване на обекти от първостепенно общинско значение: 

За обект №1, имот с идентификатор 65766.651.25 с Решение №920/25.11.2022 г., 

Протокол №58 на Общински съвет – Свищов е дадено съгласие за започване на 

процедура по предоставяне на имота по реда на чл. 54 от ЗДС. 

Имотът представлява изоставена и нестопанисвана от собственика територия, 

което е предпоставка за компрометиране на прилежащите му сгради. Придобиването 

на имота в собственост на Община Свищов ще даде възможност да бъдат предприети 

своевременни и адекватни действия за запазване на съществуващите сгради и за 

облагородяване на терена, с цел трайно задоволяване на обществени потребности от 

местно значение (в т. ч. изграждане на паркови площи, площадки за спорт и отдих, 

мултифункционална инфраструктура с обособени зони за провеждане на културни и 

спортни събития, и мероприятия на общината и др.), което ще допринесе за социално-
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икономическо развитие на общината. Община Свищов ще реализира дейности, 

насочени към трайно задоволяване на обществени интереси от местен характер 

За обект № 2, имот, държавна собственост с идентификатор 65766.702.4482 по 

КК и КР с Решение №1171/28.09.2023 г., Протокол №79 на Общински съвет – Свищов 

е дадено съгласие за започване процедура по реда на чл. 54 от ЗДС за придобиването 

на имота. В имота ще се изградят паркови площи, площи за спорт и отдих, 

мултифункционална инфраструктура с провеждане на културни и спортни 

мероприятия, в съчетание с нова инвестиционна среда. 

За обект №3 - “Изграждане на “Дунавски индустриален технологичен парк – 

Свищов“ чрез инвестиции за финансиране по процедура BG-RRP-3.007 „Програма за 

публична подкрепа за развитието на индустриални райони, паркове и подобни 

територии и за привличане на инвестиции („AttractInvestBG“)“, от Националния план 

за възстановяване и устойчивост. 

Към настоящия момент имотите, държавна собственост, описани по-горе не са 

предоставени в собственост и управление на Община Свищов.  

Обявяването на обектите за обекти от първостепенно общинско значение от 

Общински съвет – Свищов е условие за по-кратки срокове и облекчени процедури от 

българското законодателство по придобиването на имотите от държавата в полза на  

Община Свищов. 

 

В заседанието участват 29 общински съветници. 

Гласували “За” – 17, “Против” – няма и “Въздържали се” – 12.  

 

 

ТОЧКА ТРЕТА „Приемане на Годишен план за приватизация в Община 

Свищов през 2024 година“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Точка 

втора е приета. Точка трета от нашия Дневен ред: „Приемане на Годишен план за 

приватизация в Община Свищов през 2024 година“. Желаещи за изказване, колеги? Не 

виждам. Да преминем към гласуване тогава! Който е „За“, моля да вдигне ръка!“ 

 

При кворум от 29 общински съветници, предложението се прие с 19 гласа “За”, 

“Против” – няма и “Въздържали се” – 10. Решението е: 

 

Р  Е  Ш  Е  Н  И  Е 

 

№69 
 

ОТНОСНО: Приемане на Годишен план за приватизация в Община Свищов през 

2024 г. 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 12 от Закона за местното самоуправление и местната 

администрация (ЗМСМА), във връзка с чл. 6, ал. 2 от Закона приватизация и 

следприватизационен контрол (ЗПСК) и предложение с Вх. №177/30.01.2024 г. от д-р 

Генчо Генчев – Кмет на община Свищов, Общински съвет – Свищов, 
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Р Е Ш И: 

 

Приема Годишен план за приватизация в Община Свищов през 2024 г., както 

следва: 

№ Наименование на обекта Прогнозна цена 

с/ без ДДС /лв./ 

I. Обособени обекти – с. Българско Сливово  
 
1. Гараж и две складови помещения на първи етаж и търговско 

помещение на втори етаж, представляващи част от масивна 

двуетажна сграда със ЗП – 114 кв. м., находяща се в УПИ I-164,    кв. 

39 по ПУП на с. Българско Сливово, актувана с Акт за частна 

общинска собственост №124/09.06.1998 г.  

 

15 000,00  

   ДДС                 0,00 

   

 Общо 15 000,00 

 

МОТИВИ: Съгласно изискванията на Закона за приватизация и 

следприватизационен контрол (ЗПСК) е необходимо Общинските съвети да изготвят и 

оповестят публично годишен план за осъществяване на приватизационни сделки.   

Паричните постъпления от приватизацията на общинското участие в капитала на 

търговски дружества, на обособени части от имуществото на еднолични търговски 

дружества с общинско участие в капитала, както и на общински нежилищни имоти, 

невключени в имуществото на общински търговски дружества, които се използват за 

стопански цели (магазини, ателиета, складове, сервизи, цехове и др.), както и 

незавършени обекти на строителството, невключени в имуществото на общински 

търговски дружества постъпват по бюджета на общината. 

 

В заседанието участват 29 общински съветници. 

Гласували “За” – 19, “Против” – няма и “Въздържали се” – 10.  

 

 

ТОЧКА ЧЕТВЪРТА „Приемане Бюджета на Община Свищов за 2024 

година“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Точка 

трета е приета. И, уважаеми дами и господа, пристъпваме към точка четвърта от 

нашия Дневен ред: „Приемане Бюджета на Община Свищов за 2024 година“. 

Уважаеми колеги, имате думата! Господин Петров, заповядайте!“ 

Ивелин Петров – „Уважаеми колеги и присъстващи в залата, изправени сме пред 

кулминационния момент на всяка година, Бюджета на общината и това, което ние ще 

предприемем през следващата година, тоест през 2024 година. Нещата, които аз лично 

като общински съветник мога да откроя в текущия бюджет, който ни беше представен, 

са няколко. Ще започна с позитивите и ще премина към не толкова положителните за 

мен неща. 

Първо искам да кажа, че за първа година или може би за първи бюджет 

предложенията, аз имах три предложения към господин Генчев, две от тях са отразени 

в текущия бюджет, за което благодаря! Това е един жест към, ако щете, усилията на 

нас като опозиция да направим нещо с нашите виждания за града. Третото нямаше как 
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да бъде включено и го разбирам. Второто нещо, което искам да откроя е, че най-после 

очевидно с този бюджет, дай Боже, и да се случи се намери решение на въпроса за 

толкова прословутия и толкова важен, мисля че е, асансьор в нашата болница, в 

МБАЛ. Знаем какво е положението там. Бяха разногласия, тук най-вече опорната 

точка беше, че не е ясна собствеността на помещенията там, кой е отговорен и така 

нататък. Хубаво е, че чрез този бюджет ще изградим едно толкова важно за хората 

съоръжение в нашата болница, което липсваше. Всеки знае какви са проблемите около 

текущия асансьор и защо не работи. Но ето една воля да се промени. Много пъти е 

предлагано тук от тази банка, доста пъти е било отхвърляно като предложение. Добре 

е, че вече имаме волята 2024 година ние да направим така, че да го има това нещо за 

хората. 

Към негативната част. Аз имам една основна забележка и това е стойността на 

новия автомобил, който се предвижда за общинска администрация. Като моите 

основни съображения са, че самата цена е малко висока и с нея могат да бъдат 

закупени няколко автомобила. Но пък от друга гледна точка виждаме, че има заложен 

и автомобил, който беше за хора с увреждания, ако не се лъжа, за Социалния 

патронаж, още един за общинска администрация, мисля че беше електрическият. Така 

че очевидно по някакъв начин Общината е намерила средства откъде да финансира 

други автомобили, които са нужни. Така че може би са си преценили възможните там. 

Това е моята забележка. Доста е висока цената. 

Но пък това, откакто аз съм общински съветник, това е петият, мисля че, бюджет, 

ако смятам правилно, който всъщност е доста широкоспектърен. Защото досега дали 

покрай ограничените възможности, дали покрай нещо друго, бяха много 

целенасочени. Или бяха ударно ремонти на пътища, които, да, те са необходими, или 

социални дейности. Виждаме, че сега се представя пред нас един бюджет, който е 

многоспектърен. Има социалната си част, има разнообразни капиталови разходи, има 

и необходимата издръжка на общинска администрация, която няма да избегнем. Но, 

главно аз бих очертал и това, че наши, така да кажем, предложения са включени, за 

което аз ще подкрепя бюджета. Благодаря!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря 

Ви, господин Петров! Господин Петков! За изказване? Реплика?“ 

Петко Петков – „За изказване.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „За 

изказване. Преди това трябваше да питам реплики, ако има към г-н Петров, но не 

виждам. Заповядайте!“ 

Петко Петков – „Уважаеми господин Кмете, уважаеми господин Председател, 

уважаеми присъстващи! За разлика от господин Петров на мене това ми е първият 

бюджет, който се постарах възможно най-обстойно да прегледам. Разбира се, 

бюджетът има много добри страни, но има и много питанки, на които ние не можахме 

предварително да получим, как да кажа, за дадената сума как е стигнато до нея, как е 

било разпределено, как е било смятано. Капиталовите разходи са едно, но как и по 

какъв начин точно едно определено населено място, какъв ще е бюджетът и така 

нататък. 

Искам да попитам какво значи, една точка ми направи впечатление, „Проект за 

временен приют за животни“? И другото, което аз също искам да попитам, съвсем 
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наскоро дигнахме такса смет с 25%, което на базата на общата световна инфлация, 

която от 2017 досега е 18%, е малко повече, но чак толкова няма да задълбаваме, 

искам да попитам как в един момент ние имахме остра нужда да дигнем такса смет и 

как да обясним на жителите, че сега пък рязко имаме излишък, за който може да си 

закупим един автомобил за 150 000 лева? За какво точно? Сто и седемдесет, 

извинявам се! За мен това са много пари, където могат да отидат някъде на друго 

място. 

И искам нещо, една максима да споделя само. Те хората са го казали „Недей да 

гледаш какво правят богатите хора, ами гледай какво се правили преди да 

забогатеят!“. Искам да питам, господин Генчев, на първия Ви мандат, на първия Ви 

бюджет, дали Ви мина през акъла точно да похарчим 170 000 лева за нов автомобил? 

Благодаря Ви!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря 

Ви, господин Петков! Аз ще Ви направя една реплика. Господин Петков, за първи 

бюджет, който разглеждате, не знам на кои въпроси не Ви беше отговорено по време 

на комисиите. Но тези въпроси Вие тогава не ги и поставихте. Но това, което Вие 

казвате, че първи бюджет, някак си не Ви оправдава. След като сте общински 

съветник, Вие сте тука, за да се справяте с първи, двадесети, двадесет и първи или 

който и да е, защото на Вас, ако е първи, на господин Благов сигурно е двадесети 

пети. Така че в нашата дейност и това, което господин Петров преди малко каза, 

наистина такъв бюджет за първи път в нашата община се разглежда. Първо говорим 

като цифрово изражение, 47 милиона, досега не е имало такъв. И второто, което е, е 

разпределен справедливо във всяка една сфера. 

Явно „препъни камъчето“ в тази сесия ще бъде автомобилът на Кмета. 

Автомобилът на Кмета, той ще Ви обясни защо и откъде са тези средства, ще оставя 

тази възможност на него, не че аз не знам, но повечето въпроси ще бъдат свързани с 

…, не знам защо решихте, че е автомобилът е на Кмета, като той е за общинската 

администрацията. Автомобилите се ползват както и от мене, както и от други 

служители. Така че, когато е необходимо, да, трябва да се ползва автомобил. И 

разбира се, спомням си на господин Благов автомобила, тогава когато трябваше да се 

купи прословутия Volkswagen Passat, тогава един от доводите беше, че на Общината ѝ 

трябва и представителен автомобил, и сигурен автомобил за кмета. Това бяха неговите 

доводи тогава. В момента Ви ги представям пък същите пред Вас. 

Та за приюта, не знам какво точно искахте да попитате, но той съгласно 

нормативните уредби, той трябва да бъде проектиран. Това значи, че трябва да е 

свързан със Закона за устройство на територията. Знаете, че не може да построите и 

един курник без да имате съответните проекти. И това значи проектиране. Трябва да 

се проектира съгласно начина, по който трябва да отговаря. Запознайте се със Закона 

за ветеринарномедицинската дейност, Закона за защита на животните и ще видите за 

какъв сериозен обхват от дейности, които трябва да се включат. Включително 

дължината на клетката, с пространството, в което той трябва да…, домашният 

любимец, който ще пребивава там, тоест, не домашният, уличният любимец, който ще 

пребива там, той трябва да има съответните квадрати. И бъдете сигурни, че 

познавайки хората, които отговарят, аз понеже ги познавам, следят до милиметър дали 

отговаря. Това включва и защитници за хуманно отношение към животните. 
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Проектирането е част от целия дълъг процес, който трябва да извървим към 

осигуряването на този приют. Благодаря! Госпожо Вергилова, заповядайте!“ 

София Вергилова-Георгиева – „Уважаеми г-н Генчев, кметове на кметства, 

уважаемо Председателство, колеги общински съветници, уважаеми представители на 

медиите, скъпи гости! Бюджетът за 2024 година, както вече всички знаем, възлиза на 

47 115 000 лева, от които 29 109 533 лева са държавни дейности и 18 005 467 местни 

дейности. Разбира се професионално изготвен от администрацията. По-скоро 

консервативен, отколкото амбициозен, според моето мнение. Малко над 10% от 

бюджета са капиталови разходи. Бюджетът е най-важният стратегически документ, 

който трябва да послужи и като инструмент за реализиране на приоритетите и 

неутрализиране на слабостите в общината.  

В капиталовите разходи най-много разходи се предвидени за изготвяне на 

проекти и съфинансиране по програми, това са близо милион и половина, за ремонт на 

инфраструктурни обекти и съоръжения и други придобивки за социалния патронаж. 

Осемнадесет хиляди лева са предвидени за ПУП-ове, свързани с инфраструктурата на 

територията на „Дунавски индустриален парк“. Но в индикативния разчет и начален 

план не фигурират данни за получаване на средства за изграждане на Индустриална 

зона. Не казвам, че няма да се случи. Бюджетът може да претърпи и своите промени. 

Както всички знаем, това е само един план, но към момента има само добри 

намерения и обещания. Отбелязвам това, защото за много хора от града надеждата да 

изградим технологичен парк е още жива. А и може би това е единствената надежда за 

някакво развитие на Свищов към настоящия момент.  

Според мен е важно, да не кажа задължително, към документ като план за 

бюджет най-малкото да има обяснителни записки. Гледаме едни голи числа и 

задаваме въпроси на господин Кирчев, които можеше да му спестим, ако имаше 

повече информация по параграфите. Щяхме да знаем откъде идва приходният остатък 

от 4 637 000 лева. В момента не е ясно. Другият въпрос е защо тези пари не са 

разходвани за други разходи, които са необходими за общината? Виждаме майки от 

детски градини и ясли, купуват матрачета за леглата в детските градини. Така или 

иначе няма поставени рампи на бордюрите, където са високи и инвалидите не могат да 

се придвижват, както и майките с колички с малки деца. Или за каквото и да е друго 

необходимо. Такъв голям приходен остатък можеше да се инвестира в нещо. 

Продължавам да не разбирам отказа да ни се предоставят отчетите на ОП 

„Чистота“ и ОП „Пазари“. И въпреки, че кметът е първостепенен разпоредител, това 

не означава, че ние нямаме право да се запознаем, най-малкото да ги прегледаме. Така 

можеше да си спестим и някои въпроси, които са свързани с първоначално 

изглеждащото в бюджета, че приходът на ОП „Чистота“ е по-голям от разхода. 

Нещо друго, което вероятно не е важно, но ми дразни окото вече от четири 

години поне, за три съм сигурна, в които гледаме бюджета, това са таксите за 

притежаване на куче, които са 300 лева три години подред. Три лева е годишната 

такса. Тоест ние си имаме сто регистрирани кучета и нито едно повече за три години. 

Никаква промяна.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Реплика. 

Госпожо Вергилова, таксата за кучетата не е от три години, а е от повече от три 

години. И откакто я има, тя е все толкова. Защо? Защо е толкова?! Ами защото трябва 
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всяка една такса, когато се променя, да се направи съответната калкулация защо я 

променяме. Когато е приемана тази такса, тогава нямаше необходимост от 

калкулацията. С оглед стопаните на домашни любимци да си регистрират наистина 

своите любимци е по-ниска, за да се води някаква отчетност. Като практикуващ 

ветеринарен лекар ще Ви кажа, че винаги го поставям на всеки един стопанин, че 

трябва да си регистрира кучето в Общината, дали е сега придобит домашния любимец, 

дали е във времето. Да, има хора, които са ги регистрирали, но всичко, как да кажа, е 

по желание на стопанина. Не мога да го задължа аз като практикуваш лекар, той да 

бъде регистриран в Общината и аз примерно да му откажа ветеринарномедицинска 

помощ заради това, че той не е регистриран. Предстои промяна в Наредбата за такси 

услугите на Община Свищов. Надявам се, че Вие ще направите необходимата 

калкулация, с която да определите една справедлива такса, с която да бъдат така 

ангажирани нашите съграждани с домашните любимци. Още повече, че по закон тази 

такса отива за Програмата за справяне с популацията с бездомни кучета. Това е. 

А относно другата част, която Вие поставихте. Не смятам, че господин Кирчев е 

човек, който шикалкави. Той е човек, който три или… Извинявайте, господин Кирчев,  

четири пъти ли бяхте избиран за ….? Четири пъти. Благодаря, госпожо Добрева! … за 

финансист на годината. В България. Не в Свищов, а в България. И е човек, който 

ползват неговия опит и капацитет в Националното сдружение на общините, в 

Министерството на финансите, във всички отговорни институции. Смятам, че едва ли 

някой от нас, включително и уважаемите преподаватели в Стопанска академия, могат 

да изработят наистина нещо по-добро. И наистина, когато се опитваме да кажем, че 

господин Кирчев не Ви е отговорил, аз пък бих задал въпроса „А Вие попитахте ли го 

правилно какво искате да получите като информация?“. Защото това също е важно, 

как ще попиташ, за да получиш това, което те интересува.“ 

София Вергилова-Георгиева – „Господин Председател, не отговорихте на нито 

един от въпросите ми. Първо, относно господин Кирчев, никога не съм казвала, че 

шикалкави. Въпросът беше съвсем различен. Второ, относно тези 300 лева, не става 

въпрос за самия размер. Въпросът е за това, че три години подред постъпва приход 

точно 300 лева. Тоест това означава, че няма нови регистрирани кучета на територията 

на Свищов ли?“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Да.“ 

София Вергилова-Георгиева – „За три години подред няма нито едно 

регистрирано куче?!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Да. Ами, 

няма!“ 

София Вергилова-Георгиева – „Ето това трябваше да ми отговорите на този 

въпрос! Благодаря!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „То е 

естествено, че след като числото е такова, такова ще бъде. Няма как да бъде друго! 

Господин Генчев, заповядайте!“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – „Уважаеми господин Председател, 

Ръководство, уважаеми съветници, уважаеми колеги кметове на кметства, уважаеми 

представители на медиите, граждани, колеги! Изчаках да се изкажете, за да дам 

разяснение по Бюджет 2024 и очаквах така с по-добронамерен подход да се подходи, 
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но отново пак ще кажа като реплика към някои от изказващите се. Хубаво е, когато 

разглеждате бюджета като документ, основополагащ за политиките на общината, не 

само да четете отгоре заглавното му име и да мислите, че сте го прочели. Бюджетът 

има много основни функции в него, които трябва да са ясни. И когато излизате в 

ролята си на общински съветник, избран да представлява интересите, да излизате с 

ясно, да сте подготвени по темата с експертизата и да говорите така, както подобава 

на един общински съветник. А не „Да вземете от тука, да сложите там!“. Хайде 

вземете! Сложете ги! Как се слагат ей така едни пари?! „Вземаш от тука и слагаш 

там.“. 

Бюджетът е изключително важен документ, който е прецизиран от общинското 

ръководство и политиките, които сме заложили в управлението не само за тази 

година, а за управлението на целия мандат, с който очертаваме един дълъг хоризонт за 

развитието на общината. Един бюджет не може да се разглежда само за съответната 

година, а той се разглежда за политиките, които Община Свищов възнамерява да 

развива през следващите години. От които са важни социалните, образователните 

проекти, административната дейност на общината, развитието на икономиката, 

сътрудничеството с бизнеса и много, много други неща. Проектът е важен по 

отношение на финансите, които получаваме от държавния бюджет, които да осигурят 

и да обезпечат всички онези функции, както в държавната дейност, общинският 

бюджет с приходната си дейност да обезпечи приходната част и това, което ще 

дофинансира, за да може да не се наруши всичко това, за което си говорим днес и ще 

говорим и в бъдеще на следващи сесии, и всичко останало по отношение на 

образование, социални политики и дейности, и всичко останало. 

Мисля, че има много по-важни теми в бюджета, които могат да се дебатират и да 

се търсят начини как и по какъв начин примерно той може да бъде оптимизиран, как 

може да бъде разширен, откъде може да се увеличи приходната част, за да се подобрят 

политиките, ако някъде нещо не е както трябва. Ние отиваме тука на един махленски 

дебат за един автомобил, за едни такси за кучета. Неща, които въобще по никакъв 

начин няма да повлияят на гражданите отвън, които чакат решенията и важните 

решения, които да очертаят бъдещото развитие и подобряване на жизнената среда, 

социалната среда, образователната среда. 

С какво в днешния дебат, госпожо Вергилова, ще ни доведе 300 лева за кучето, 

таксата от кучето?! С това ли ще успеем да съберем пари за матрачетата в детските 

градини?! Това не е вярно, което казвате, че някой си родител решил да смени 

матрачетата, защото решил той. Досега нито един от родителите, от много години, 

откакто съм кмет, е забранено едно сапунче да бъде внесено от родителите. Това, че 

някои родители, някои деца имат чувствителност от алергени, към определени 

препарати, може да е допуснато да се мие със специален сапун, който му е предписан 

от лекари или самата кожа не позволява на детето. Но да говорим тук, че матрачета ще 

купуваме и тем подобни. Няма по-добри детски градини. Ако искате, може да отидете 

и да се разходите в България, да отидете и да помолите да влезете в други детски 

градини на територията, да видите в какво състояние са. Това, което правим като 

инвестиции в детските градини и не спираме това, което ни предстои. Но да говорим 

тук, че матрачетата, че …  
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Какво ще направим с пет хиляди лева, ако таксите за кучета се увеличат?! С тях 

ли ще изградим индустриална зона, с тях ли ще подобрим рампите, с тях ли ще 

подобрим средата, в която живеем?! От таксата на кучетата?! Има важни теми, които 

трябва да се дебатират и те трябва да се отстояват.  

Автомобилът на Кмета. Той не е на Кмета. Автомобилът е на Общината. Аз съм 

кмет днеска, утре не съм. Следващият. Заварих автомобилите от предходното 

управление. Използвах ги. Но в момента ние виждаме, че това, което е като разходна 

част по отношение на ремонтите на тези автомобили, е недопустимо. Защото утре ще 

ме питате защо са направени толкова разходи за ремонт на старите автомобили.      

По-добре е да купим един, да има гаранция 5 години и да спестим този ресурс. Малко 

ако помислим и ще си отговорим на въпроса.  

Другото, което е, стар общински съветник сте. Къде има приходна част в 

„Чистотата“. Питам! От какво приходи? От какво правим? Ние продаваме 

търговско…“ 

София Вергилова-Георгиева – „От Такса смет.“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – „От какво? А тя приходна част ли 

е? То търговско дружество ли е, че да има приходи? Недейте! Защото аз пак казвам, 

излизате „Да видим отчета за прихода и да видим за разхода!“. Такса смет е 

разходопокривна. 100 лева, 100 лева накрая. Или ако има някакъв остатък, той се 

прехвърля, преразпределя. То не е търговско дружество. Не издаваме касови бележки. 

Това си е закон с таксата. Пак казвам, излезте с експертиза говорете! И да говорим за 

политики.  

Преди няколко сесии, аз пределно ми беше ясно, че автомобилът ще бъде 

разковничето на този бюджет. Пак обясних откъде дойдоха приходите за този 

автомобил. Ето приходна част. От това, че Община Свищов защити интересите на 

Общината по отношение на изпълнение на инфраструктурни проекти, в което заведе 

дело срещу фирмата изпълнител, спечели делото и с платежно от 22.11.23 година по 

сметките на Община Свищов постъпиха 170 000 лева. Ето. Ако ние не бяхме 

предприели действия, с които да си защитим интересите, приходна част нямаше да 

има. Фирмата възстанови и в приходната част в бюджета, има едни средства, които 

вече са крайно необходими за закупуването, да и на представителен автомобил, на 

автомобил, който да осигурява сигурността ми все пак. Все пак да не забравим, че и аз 

съм човек и трябва по някакъв начин да се придвижвам. Ако ми кажете, че някой кмет 

на община, няма значение размера на общината, се движи с каручки, с влака, ще го 

приема. Това е несериозно. Голям проблем е автомобилът, който ще бъде закупен. 

Защо не ни похвалихте, че пък спечелихме проект за електромобил, с който едно, че 

изпълняваме програмата си за опазване на околната среда, ето че търсим форми да се 

снабдим с автомобили от донорски програми. И той няма да е първият такъв 

автомобил, тъй като виждате политиката на Европа за стимулиране на електромобили, 

на създаването на все повече такива среди със зарядни станции. Ето тук трябваше да 

поставите въпроса примерно, електромобил, но нямаме зарядна станция. Не е 

заложено в бюджета, какво ще правим? Има автомобили вече, които са в Свищов, 

закупени електромобили, защо няма зарядни станции? За такива теми да говорим! Да 

говорим за рампи, за… 
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Така. Ясно е, че темата е за 300 лева за кучета. Мога да Ви кажа, че за кучетата и 

150 не са влезли. 300 лева. Ако искате, като доброволец може да Ви пратим да ходите 

да регистрирате кучета. Като общински съветник Вие сте на доброволни начала.  

Избрани сте. Ставате един доброволец, упълномощаваме Ви и тръгвате. И дано 

повишим приходната част на събираемостта на кучета. То общински съветник не е 

само да седнеш в залата и да вдигаш ръце. Нали?!  

Така. По отношение на асансьора. Много добър въпрос, господин Петров! Много 

хубав въпрос. Тука трябва да си зададем въпроса защо се стигна да закупим нов 

асансьор при положение, че преди седем години е закупен нов асансьор. Много хубав 

въпрос. Ето. Един разход, който е нецелесъобразен към бюджета. Да натоварим 

бюджета със 118-20 хиляди лева, да сменим асансьор за инвалиди. А в случая имаше 

нов асансьор по проект, който не работи и не функционира. Ето го неправилния 

разход. Ремонт на ремонта.  

Няма да давам още разяснения на ремонт на ремонта, ремонт на ремонта. Защото 

вместо да вложим средства в проектиране или за някои други улици за асфалтиране, 

ние ще преасфалтираме „Трети март“ изцяло, защото виждаме качеството на 

изпълнение на водопреносната мрежа на целия „Трети март“. Ето един неоправдан 

разход, който отново поради невнимание от страна на общинската администрация 

води до ремонт на ремонта. И много, много такива примери има, които, няма да се 

спирам индивидуално на всеки един от тях.  

По отношение на това, може би вече някои са видели, понеже говорите за рампа, 

много пъти е поставян тук на сесии и от граждани, че в момента се изгражда рампа    

за …, мисля че господин Петров го беше поставил преди време, с количките, през 

Спешна, в момента се изгражда рампа на входа, на централния вход се изгражда рампа 

за детски колички, за майки, за инвалиди, които да влизат на територията на 

лечебното заведение.  

Ето, че ние следваме една целенасочена политика към гражданите и към хората. 

Това, което чуваме и което виждаме, че е необходимо и има ресурс, веднага да го 

направим, защото смятаме, че това е правилно и трябва да бъде направено, а не да 

бъде отлагано. 

Какво значи консервативен бюджет и амбициозен? Не, напротив! Бюджетът ни е, 

аз пак казах, е изключително амбициозен, неконсервативен, балансиран и напрегнат 

бюджет. Напрегнат, защото този бюджет, който в момента Вие ще приемете, е 

изключително важен за развитието на общината, пак казвам, не само за тази година. 

Той е важен за развитието на общината в целия период на мандата, за развитието на 

общината в бъдеще. Защото с всеки един бюджет и вземането на днешното решение 

на този важен стратегически документ, ние даваме развитието напред за хоризонт 

напред за община Свищов. 

Проектът за временен приют на животни. Месеци наред само това сме 

обвинявани, че „Приют, приют, приют!“. Сега предлагаме проект за приют, „Защо, 

откъде, ама защо трябва да правим?“. Не става без проектиране, без съгласуване с 

определените инстанции да бъде изграден такъв приют. То не е приют, а за временно 

стопанисване на бездомни кучета. Без проектиране не става. Трябва да мине 

проектиране, съответно съгласуване със съответните инстанции. Както каза и доктор 

Кирилов, има определени изисквания, които по закона трябва бъдат спазени, за да 
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може той да отговаря на съвременните изисквания и всички онези за хуманно 

отглеждане на животните. 

Добри намерения и обещания. Понеже отговарям на въпросите, след това почвам 

с изложението. Добри намерения и обещания. Винаги сме били последователни във 

всичко онова, което сме казали за тези осем години, аз и моят екип и не само на 

обещания, а и на реални действия. Всичко онова, което сме го казали, вече голяма част 

от това е факт, другото е предстоящо. Никой не знае в утрешния ден как ще осъмне и 

по какъв начин ще се случат нещата. Важното е, че вървим целеустремени към 

посочените цели, резултатите и успехите са видими и предстоят да бъдат видими. 

Нека да говорим за положителните неща и страни в проекто бюджета, защото пак 

казвам, че този бюджет е основополагащ за развитието на бъдещето на община 

Свищов, а не само за 2024 година. Тези от Вас, които присъстваха на публичното 

обсъждане, сега ще си позволя да изчета кратка информация какво ни предстои. 

Защото с неприет бюджет за 2024 година, няма как да се случат и останалите неща. 

Тъй като началният бюджет, с който стартира Община Свищов за 24, ако бъде приет, 

той стартира с 49 милиона лева, близо, 47 800 и няколко хиляди лева, но се очаква в 

края на годината той да завърши с близо над 120 милиона лева. Значи, с неприемането 

на бюджета ние няма как да изпълним „Аварийно – възстановителни работи за 

реконструкция на напорен водопровод с. Горна Студена, община Свищов“;                                                         

„Аварийно – възстановителни работи за реконструкция на напорен и хранителен 

водопровод с. Червена, община Свищов“ на стойност 325 000 лева; „Укрепване на 

свлачища: №№VTR28.6566.01.08, VTR28.6566.01.12,VTR28.6566.01.13 и 

VTR28.6566.01.18, град Свищов“, на територията на казармения район – 924 000 лева; 

„Укрепване на свлачище №№VTR28.6566.01.16, град Свищов“ – другото свлачище, 

второто, последно свлачище на град Свищов – за 440 000 лева; „Енергийна 

ефективност на сградата на ДГ „Чиполино“ гр.Свищов“, която е спечелена по 

Екодоверителния фонд за 700 000 лева, със 150 000 лева съфинансиране от Община 

Свищов; „Доставка и монтаж на асансьор за достъп за хора с увреждания до клинична 

лаборатория и отделение „Хемодиализа“. Всички онези текущи проекти, които сме 

спечелили по Националния план за възстановяване: „Внедряване на мерки за 

енергийна ефективност, чрез технологично обновление и модернизиране на системите 

за външно изкуствено осветление на територията на община Свищов по Оперативна 

програма „Национален план за възстановяване и устойчивост“ – близо милион и 

двеста хиляди лева; „Проекти по секторна програма Еразъм+, изпълнявани от 

училищата на територията на Община Свищов“; „Нова възможност за младежка 

заетост по Оперативна програма „Развитие на човешките ресурси“; „Грижа в дома в 

Община Свищов по Оперативна програма „Развитие на човешките ресурси“ 2021-2027 

г.“, с който обгрижваме над 1000 човека, нуждаещи се от услугата „Топъл обяд“, 

„Патронажна грижа“, асистентска подкрепа; „Укрепване на общинския капацитет в 

Община Свищов в изпълнение на правомощията по Закона за социалните услуги, 

Закона за личната помощ и Закона за хора с увреждания, по Оперативна програма 

„Развитие на човешките ресурси“ 2021-2027 г.“; „Осигуряване на топъл обяд в 

Община Свищов по Програма за храни и основно материално подпомагане 2021-2027 

г.“; Проекти по Оперативна програма „Наука и образование за интелигентен растеж“, 

изпълнявани от детските градини и училищата в Община Свищов: › Подкрепа за 
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успех; › Образование за утрешния ден; Равен достъп до училищно образование                              

в условията на кризи; › Подкрепа за приобщаващо образование; › Успех за теб – 

началното салдо, с което Община Свищов финансира, е 133 000 лева, а финалното е 

над стотици, десетки хиляди левове; Проект „Променяме се с климата по програма 

„Опазване на околната среда и климатични промени“ на Министерство на околната 

среда“. 

По Плана за възстановяване устойчивост са: „Изграждане на Младежкия център“ 

за близо 2 милиона лева; „Внедряване на мерки за енергийна ефективност, чрез 

технологично обновление и модернизиране на системите за външно изкуствено 

осветление на територията на община Свищов“, аз го казах; „Модернизация на 

образователната среда в сградата на филиал на ДГ „Васил Левски“, находящ се на ул. 

“Плевенско шосе“ №5, град Свищов“ (Детска градина „Детски свят“) – 2 милиона 

лева; „Устойчиво енергийно обновяване на публичен сграден фонд за култура на 

територията на община Свищов“ – тук са двете читалища, читалището в село Овча 

могила и читалището в Козловец, за които в бюджета се заложени 109 000 лева 

съфинансиране, ако кажете, ще ги извадим. Няма да направим ремонт на двете 

читалища, защото те са като разходна част от бюджета.; „Модернизация на 

образователната среда в сградата на СУ „Димитър Благоев“, град Свищов“ – близо за 

четири милиона и половина, с подобряване на средата; „Устойчиво енергийно 

обновяване на жилищния сграден фонд“ – близо 29 милиона. Блокове, които ще бъдат 

санирани за 30 милиона.  

Само по Плана се привлечени средства от оперативните програми за близо 40 

милиона лева. Средства, които са част от държавния бюджет, които са привлечени 

благодарение на политиките, които водихме. Защо давам пример с това, че един 

бюджет той не гледа само съответната календарна година, а е бюджет, който очертава 

бъдещето. Защото през годините назад ние, ако не бяхме проектирали, ако не бяхме 

готови, сега това, което реши държавата в лицето на правителството да осигури 

безвъзмездно средства в държавния бюджет и всички общини да представят свои 

проекти, важни и значими за развитието на регионите си, Община Свищов щеше да 

гледа с пръст, както гледат много общини в България. Ако всички отворите и си 

направите анализи, за да видите колко колеги-общини в държавния бюджет тепърва 

искат пари за проектирания – 30 000 лева за проект за нещо, 20-30, 20-30. Но ние там 

не искахме пари за проектиране, ние искахме пари за „Консервационни действия на 

средновековна крепост „Калето“ – близо 9 милиона лева, които са осигурени от 

държавния бюджет и започва своето изпълнение; „Основен ремонт на улици на 

територията на община Свищов - с. Българско Сливово, с. Вардим, с. Драгомирово, с. 

Козловец, с. Морава, с. Овча Могила, с. Ореш, с. Х. Димитрово и с. Царевец“ (на 

територията на населените места) – близо 5 милиона лева; „Реконструкция и 

рехабилитация улици, пътни съоръжения и принадлежности към тях на територията 

на община Свищов“ – тротоари с рампи – за близо 2 милиона лева, госпожо 

Вергилова. Ако бяхте дошла, щяхте да разберете, че ще имаме рампи за преминаване 

на детски колички.; „Основен ремонт на път VTR1261 /III-407, Павел - Совата/-

Хаджидимитрово-/III-407/ от км 0+000 до км 1+915" - II етап“ (ремонт на пътя село 

Хаджидимитрово, общинския път) – близо 3 милиона лева, осигурени от държавния 

бюджет; „Реконструкция на довеждащ водопровод от "Гиглик 1" до черпателен 



Протокол №7 от извънредно заседание на Общински съвет – Свищов, 

 проведено на 07.02.2024 г., мандат 2023 – 2027 година 
 

19 

резервоар с. Хаджидимитрово, Община Свищов“ – близо милион и половина; 

„Укрепване на улица „Главна“, с. Ореш", община Свищов“ – близо 400 000 лева; 

„Аварийно-възстановителни работи за реконструкция на хранителен водопровод с. 

Александрово, Община Свищов“ – близо 200 000 лева; „Реконструкция и 

рехабилитация на захранващи водопроводи на село Драгомирово, село Морава, село 

Хаджидимитрово и село Козловец, Община Свищов“ и завършването на етапа на село 

Драгомирово – близо 200 000 лева. Или общо от държавния бюджет към този момент 

са договорирани 17 милиона 647 лева, за които Община Свищов предстои да сключи 

своите споразумения. 

Отделно от това община Свищов е извоювала още два трансфера от 

Министерство на регионалното развитие за укрепване на няколко малки свлачища на 

територията на град Свищов, които са проблем и създават проблем на живущите в 

тези населени места. Там са осигурени близо 350 000 лева от бюджета на 

Министерство на регионалното развитие и благоустройство. Те не са осигурени, 

защото някъде са ги видели, а са осигурени от политиките на Общината, които води и 

е настояла те да бъдат финансирани. Освен това Община Свищов, заедно с проекта и 

интегрираната си териториална стратегия, е една от общините, която успя да защити, 

благодарение на това, че ще изгражда индустриална зона, да бъде партньор Община 

Свищов заедно със стратегически важни партньори в лицето на държавата, на 

различни агенции, министерства, ведомства, от които зависи развитието на един такъв 

индустриален парк. И там се осигуриха близо половин милион лева, с които започва 

предпроектното проучване, изготвянето на инвестиционното проектно предложение 

за „Скоростен път Свищов – автомагистрала Русе – Велико Търново“ с габарит Г23,5 

и с индикативна дължина 25 км. от Министерството на регионалното развитие, близо 

милион средства са от бюджета на Министерството.  

Освен това са договорени вече пряко проекти, които предстоят да стартират от 

републиканския бюджет. Това са: „Реконструкция на републикански път III 405- 

Царевец-Павел“ – близо 8 милиона лева; „Въвеждане на мерки за енергийна 

ефективност – НЧ „Просвета-Драгомирово 1912“ – 900 000 лева; „Закупуване на 

електромобил – към НДЕФ по Инвестиционна програма за климата за насърчаване на 

използването на електрически превозни средства“, който е в бюджета, който Ви го 

показах; „Изграждане на инфраструктура за ефективно използване на минералните 

води от находище „Свищов“, Сондаж №P-4хг към НДЕФ“ – средства, които са 

осигурени, са 750 000 лева, а нашето дофинансиране в бюджета е в размер на 380, 

финансирано от Националния доверителен Еко фонд; „Енергийна ефективност на 

сградата на ДГ „Чиполино“ гр. Свищов към НДЕФ“ Ви я казах; Аварийно укрепване 

на покрива на Църква „Света Троица“ с финансиране от Министерство на културата – 

близо 250 000 лева са осигурени от там, с изготвен инвестиционен проект от Община 

Свищов и упълномощени от великотърновския митрополит да движим цялата 

процедура; осигурени средства, договорени за „Ремонт на ВиК мрежа на ул. „3-ти 

март“ от капиталовата програма на ВиК „Йовковци“ – близо 480 000 лева. След като 

приключат с подмяната на водопреносните участъци, ще асфалтираме улица „Трети 

март“; Изграждане на Център по проект „Изграждаме Европа с представители на 

местното самоуправление“ към Европейския социален фонд – близо 70 000 лева; 

„Основен ремонт на компрометирани настилки и водна площ на площад „Алеко“ и 
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фасадата на прилежаща сграда“ – създаване на нова визия на площад „Алеко“ – близо 

милион и половина осигурени средства; „Възстановяване на воденица при р. „Текир 

дере“, имот 65766.508.53 по КККР на гр. Свищов, местност „Паметниците“, община 

Свищов, обл. Велико Търново“ – близо 450 000 лева; Асфалтиране на улица „Иларион 

Макариополски“ с подмяната на канализацията, с разрешение за строеж – близо       

500 000 лева; „Ремонт, обновяване, оборудване и прилагане на мерки за енергийна 

ефективност в сградата на Читалище „Възраждане“ в УПИ VII, кв.29 по ПУП на с. 

Българско сливово, общ. Свищов“ – 2 милиона лева; „Ремонт покрив на стационар на 

МБАЛ „Д-р Димитър Павлович“, гр. Свищов“ – 400 000 лева; „Довеждащ водопровод 

за минерална вода до МБАЛ „Д-р Димитър Павлович“, гр. Свищов“ – 900 000 от 

каптаж №P-4хг през границите на град Свищов, урбанизираната територия и 

доставянето и изграждането на хидропомпи за нуждите на възстановяване на 

рехабилитационното отделение в „МБАЛ“, Свищов; „Реконструкция на 

канализационна мрежа по улици – близо 400 000 лева; „Основен ремонт на детска 

площадка, намираща се в УПИ I 4382, 4639, кв.89, по плана на гр. Свищов, 

общ.Свищов“, в квартал „Дунав“, с издадено разрешение за строеж – 300 000 лева; 

„Укрепване на подпорна стена между ул.“Вихрен“ и УПИ III, кв.54 по ПУП на          

гр. Свищов“ – 90 000 лева; „Основен ремонт, реконструкция трибуни на стадион „ 

Академик“ в гр. Свищов-етап II“, с издадено Разрешение за строеж – 3 500 000 лв. и 

„Ремонт на водовземно съоръжение на сондаж №P-4 хг от находище за минерална 

вода „Свищов“ и обособяване на санитарно-охранителна зона“ и експлоатационните 

ресурси за този сондаж. 

Мисля че бях достатъчно ясен за това какво Община Свищов стартира през 2024 

година. Това са не на думи обещания, това са реални договорени обекти в лицето на 

различните ведомства, в лицето на държавата. Голяма част от тях влязоха в държавния 

бюджет и вече това е факт. Другите в момента са със споразумения, които подписваме 

със съответните агенции и със съответните министерства. За първи път в историята на 

община Свищов влиза такъв изключителен голям ресурс и то насочен към цялата 

селищна система. Средствата само, които ще бъдат заделени за населените места, 

чухте колко читалища, колко водопроводи. В момента Община Свищов разработва 

голям интегриран проект, на въпроса от миналата седмица, с който ще бъдат 

ремонтирани над 130 км водопреносна мрежа само в населените места. В понеделник 

на срещата всички колеги видяха списъка, знаят проблемите си от даденото населено 

място. Анализирани са, конкретизирани са и започваме реални действия по това. 

Но това е една малка част от това, което предстои да се случи, тъй като вече 

стартира програма „Региони в развитие“ от новия програмен период. Периодът е 

кратък, но въпреки това Община Свищов във времето назад и сега доказа, че може да 

създава качествени, устойчиви и работещи проекти, които да гарантират бъдеща 

устойчивост и развитие на община Свищов. 

Затова се обръщам към всички Вас, нека да оставим страстите настрани, нека да 

оставим популизма настрани! Разбирам, че опозицията трябва да е опозиция, но нека 

да приемем бюджета реален, такъв какъвто е, с цифрите, с числата, с разчетите, които 

са направени. Защото този бюджет, отново подчертавам, той ще очертае отново 

бъдещото развитие за Свищов към този момент и за тези, които ще дойдат след нас! 

Благодаря Ви!“ 
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Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря 

Ви, господин Генчев! Заповядайте, госпожо Вергилова!“ 

София Вергилова-Георгиева – „Господин Генчев, поздравления за втората част от 

изложението Ви! Относно първата част мисля, че Вие не успяхте да оставите 

страстите настрани. И арогантното поведение, с което отговаряте на въпроси, които не 

Ви харесват, според мен не е приемливо. В основите на едно демократично общество 

всеки има право да задава тези въпроси, на които иска да получи отговори. Вие като 

кмет на общината, харесва Ви или не, трябва да дадете отговор, дори и на въпросите, 

които според Вас са маловажни. Защото, когато сте ходили по избори, дори тези 

маловажните въпроси са били от значение за хората, които след това са гласували за 

Вас. Както и по същия начин тези хора сега искат да разберат отговорите на някои, 

според Вас маловажни въпроси, но за тях важни. 

Не знам защо се хванахте първоначално за тези 300 лева, при положение че бяха 

зададени редица други въпроси, които не получиха отговор. Искахме разяснение за 

индустриалния технологичен парк, искахме разяснение защо няма обяснителни 

записки в бюджета, за да може по-лесно да се ориентираме по него и да не задаваме 

глупави въпроси. Това беше поискано. Вие сте хванахте за 300 лева, за рампи се 

хванахте. Когато господин Петров е поставил въпроса за рампата в болницата, 

предполагам, че тогава не е бил маловажен въпросът и не сте реагирали по такъв 

начин. Сега, явно още завладени от емоцията обаче, реагирате по въпросния начин. 

Има избирателност в отговорите, които давате и в отношението Ви към хората, които 

ги задават. 

Относно матрачетата в болницата, лично аз съм дарявала средства за закупуване 

на нови матрачета. Разбира се, че по желание, защото децата спяха в …, няма да 

казвам в какво! В една ясла, не искам да казвам къде и кога, и така нататък. Не е 

важно! Това не е важно!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Придържайте се към Правилника, който така или иначе е на път да бъде променен, но 

все още работим към конкретния.“  

София Вергилова-Георгиева – „Добре! Просто искам да помоля за толерантност и 

за отговаряне на въпросите, които имаме, без обиди и без нападки! Мисля че е съвсем 

естествено!“  

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря 

Ви, госпожо Вергилова! Госпожо Добрева, заповядайте! След това е господин Петков. 

За какво, господин Петков?“ 

Петко Петков – „Реплика.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „На кого? 

На господин Генчев. Ще изчакате, госпожо Добрева! Г-н Петков!“ 

Петко Петков – „Уважаеми господин Председател, уважаеми присъстващи! Сега, 

тука тенденциозно забелязвам, някак си на всеки въпрос, който е зададен, да се 

връхлита по някакъв начин с едва ли не доказване. На всички ни е ясно, на тук 

присъстващите, че на даден обект трябва да се направи наистина план, трябва да се 

направи. Не може така един курник да се построи. На нас всичко това нещо не е ясно. 

Аз питам за временен приют – 20 000 лева, примерно. Няма значение. Може да струва 

и повече. На мен ми се виждат много. Бюджетът като бюджет наистина е направен, 
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ако трябва, на черното бяло не мога да кажа, наистина е доста социален, доста развит. 

Въпросът наистина беше, че ние нямахме достатъчно много информация, за да се 

запознаем. Оттук нататък, както господин Кирчев обича да обяснява по член 100, еди 

какво си, първи разпоредител господин Генчев. И другото, на целия тоя бюджет, с 

всичките тия неща и с всичките хубави идеи, които са заложени в него, наистина 

„препъникамък“ е покупката на тоя автомобил. Приятно возене! И Ви желая здраве,  

г-н Генчев!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Господин 

Петков, след малко ще имам изказване, госпожо Добрева, заповядайте, където ще 

дам… Нейков няма право. Има право първо госпожа Добрева като кмет на кметство. 

След това ще бъде господин Нейков.“ 

Сенка Добрева – Кмет на Кметство Вардим – „Уважаеми доктор Кристиян 

Кирилов, уважаеми господин Генчев, уважаеми общински съветници, скъпи гости! И 

така. Трудно взех думата, обаче след всичките тия дебати искам и аз да кажа някои 

неща, които са във връзка с бюджета. Всеки бюджет всяка година поражда различни 

мнения, различни въпроси, различни дебати. Нека не бъдем черногледи. Бюджетът 

наистина е много добър. Моето виждане е, че средствата са разпределени равномерно 

както за града, така и за селата и то по належащи, наболели въпроси. Всеки знае да 

нямаш вода вкъщи, какво се случва. А много от селата нямат вода. Така много 

средства са заделени за ремонт на водопроводната мрежа, напорни, довеждащи 

водопроводи, за което благодарности към администрацията и към Кмета на общината! 

Сега, не всички работи могат да се решат с този бюджет, но ние виждаме, че без да 

има направени проекти по каквито и да е въпроси, никъде не може да кандидатствате 

за европейски средства. Така нека да бъдем подготвени. Аз самата имах готов проект 

на читалището и като дойде моментът, този проект беше използван. Ето сега други 

села – Козловец и Овча могила имат същата възможност да използват европейски 

средства. 

Нека не се заяждаме за дребни неща. Може би и те ще се случат. Нека бъдем така 

отворени да гласуваме този бюджет, за да може всички тези неща да се случат! 

Благодарности за това, че се дофинансират детските градини по селата! Всички знаем 

какво е да закриеш едно училище и една детска градина. Благодарности за това! 

И не на последно място нека да изкажем нашата благодарност към господин 

Кирчев и неговия отдел, към всички, които работиха по този бюджет! Защото 

повярвайте, за да направите един бюджет, никак не е лесно! И моля Ви, гласувайте!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря 

Ви, госпожо Добрева! Господин Нейков, заповядайте!“ 

Йордан Нейков – „Уважаеми господин Председател, уважаеми колеги, уважаеми 

дами и господа кметове на населени места! Когато взех участие в листите и в изборите 

за общински съветници си поставих една лична задача. И тя е да бъде градивен, да не 

влизам в риториката, в която виждам, че често общинският съвет залита. Но трябва да 

призная, че ми е изключително трудно да го направя. Почти винаги успявам.  

Но искам да се обърна към господин Генчев със следното, четиридесет и седем 

милиона лева, господин Генчев и госпожа Вергилова на доброволен принцип да 

обикаля да регистрира кучета! Искате сериозно отношение от наша страна. Хубаво е и 
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Вие да подхождате по този начин и към опозицията, и към всички проблеми на 

населените места и на града. 

Сега по отношение на автомобила аз няма да Ви критикувам. Разбирам 

представителност, разбирам сигурност. И за тези неща мога да мога да проявя 

разбиране към тях. Всяко нещо обаче като сума, като число дали е много или малко, 

го разбираме като го съпоставим. Това са 17% от заделените средства за водопроводи 

в бюджета, три пъти издръжката на пенсионерските клубове. Аз не искам да ги 

вкарвам нещата в дебат, да ги сблъскваме кое е по-важно, нека всички неща да се 

случат, но когато има въпроси наистина, дали са важни или не, е хубаво да отговаряте 

на тях и да проявите разбиране към проблемите на всички! 

Като призоваване, като препоръка, като молба, в следващите, в бъдещите 

бюджети, които ще съставяте и с господин Кирчев, и с администрацията, при 

възможност да се обръща повече внимание на водопроводите на населените места, на 

питейната вода. Това наистина е голям проблем. Апелирам към това нещо! 

И последно като въпрос, защото досега бяха коментари, въпросът ми всъщност е 

укрепването на улица „Главна“ в село Ореш, която тук споменахте, дали е предвидена 

за тази година? Благодаря Ви!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря 

Ви, господин Нейков! Четете ги тези тетрадки, които Ви ги пращаме, колеги! Четете 

ги! Реплика към г-н Нейков. Господин Нейков, разбирам Вашето желание да бъдем 

добронамерени! И не знам къде видяхте обида в това предложение на господин 

Генчев към госпожа Вергилова. Но в годините назад, къде отиде господин Благов, аз 

като общински съветник съм ловил кучета и съм ги кастрирал! Това обидно ли е?! Не. 

Тогава защо поставяте въпроса по този начин?! Значи, ако тръгнем да ги регистрираме 

е обидно, но това, че сме работили по друг доброволчески принцип, тогава вече не. 

Това е въпросът. Сега, разбира се, че всеки, който иска, като доброволец може да 

свърши каквото си иска, дори и да брои кучета, като трябва. Макар че там вече е една 

друга процедура и който трябва да брои кучета, трябва да отговаря на определени 

условия. Та, не знам на господин Петков…, всъщност реплика казах, че Ви правя, ще 

спра до тука. 

Тази сутрин е приет и бюджетът на Стопанска академия, доколкото знам. Друга 

една обществена институция. Бюджетът на Стопанска академия е приет тази сутрин. 

Или Вие не знаете?! Да. А Вие сте заинтересовано лице в тая Академия, а пък не 

знаете! Спирам до тук.“ 

Емил Николов – „Той не работи в Стопанска академия.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Няма 

значение. Получава ли възнаграждение?“ 

Емил Николов – „Не.“  

София Вергилова-Георгиева – „Той не работи там. Подгответе се, г-н Кирилов!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Госпожо 

Вергилова, няма как на всеки един да му зная биографията. Но следващия път със 

сигурно ще бъда подготвен. Ако трябва ще намерим и други лични данни, които … 

Така. Други желаещи за изказване има ли? Господин Николов, Вие и след Вас аз, и да 

приключваме!“  
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Валери Николов – „Уважаеми господин Председател, господин Кмете, колеги! 

Господин Генчев тоя път рано взема думата и обясни, и добре, че се случи, но аз си 

бях написал някои неща, така че държа да ги споделя пред Вас относно бюджета и 

политиките. Естествено е, че Общината от дълги години работи по политики и така 

трябва да бъде. Коментирайки бюджета в комисиите и с колегите, аз видях няколко 

политики, които са отразени в бюджета и те целенасочено се работят години наред. На 

първо място в системата на образованието. Отново виждаме, че има заложено едно 

училище, една детска градина за ремонтни дейности. Това, което беше направено и в 

предходните години. Така че тука имаме политика.  

Имаме политика по инфраструктура. От 2015 година ударно започнаха да се 

правят улиците, водопроводи, преасфалтиране дори и на малките улици в града. Което 

не беше правено дълги години. За съжаление, тогава имаше едни колеги общински 

съветници, които вече не са между нас, ходиха, за да влязат техните улици в 

поименния списък и после гласуваха „Против“. Може ли да гласуваш против 

собствената си улица, че ще е асфалтирана и е заложена в бюджета?! И ти да искаш, 

да правиш подписки и после да гласуваш против бюджета. Ама нали вътре е тази 

улица. Но те вече не се между нас съветници. Живи и здрави са. Но то, такъв е 

животът. 

Виждам, че дълги години се работи и по ВиК-а системата. Къде е успешно, къде 

не е успешно. Но последните години се заделят и много средства и за селата – напори, 

главни улици и така нататък.  

Друга политика, която виждам аз последните години, е за бизнеса в град Свищов. 

Години наред са затварят предприятия. Сега искаме да отворим един център 

технологичен, с който да върнем хората в този град. Не го ли направим, не е добре. 

Социални дейности. Изгради се социален дом на улица „Цар Борис“. И много 

дейности работят в тази сфера, благодарение на добрата работа на общинска 

администрация.  

Да не забравяме и спорта. Вторият проект за Стадиона е факт, който ще стане 

тази година. Спортната зала – основен ремонт. Виждате в какво състояние е. Съвсем 

наскоро имаше там мероприятия с учениците на целия град. Прекрасно мероприятие. 

Така че това е другата политика, в която работи Общината. Спортът. Там двойно 

завишихме субсидиите на спортните клубове, въпреки че не е това, което трябва да 

бъде. Но последните години субсидията е завишена двойно.  

Другото, което е. Културата. Колко читалища бяха направени?! Предстоят нови 

читалища. 

Така че политиките се виждат в бюджета. Така трябва да бъде. Не на парче. Не 

въпроси за този проект, за оня проект, за нещо малко. Трябва да гледаме политиките и 

който ги е видял, видял. Който не ги е видял, си е за негова сметка. 

Аз Ви моля да подкрепим този бюджет, защото вътре са и селата, и града, и 

толкова много средства не е имало! И, дай Боже, всичко да се случи! Благодаря!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря, господин Николов! Уважаеми кметове на кметства, уважаеми господин 

Генчев, уважаеми господин Кирчев, заместник-кметове, колеги! Бюджетът на Община 

Свищов е точката, която всички ние много добре разбираме и знаем, че е най-важната, 

която предстои в нашата една календарна година напред, с която ние ще определим по 
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какъв начин какво ще се финансира, кой какви възнаграждения ще получава или 

иначе казано как ще си харчим парите, които, знаете, са 47 милиона. Господин Генчев 

Ви разясни доста обстойно какво ще правим с тези пари, какво следва, че с тези пари 

ще очакваме да получим още толкова по различни донорски програми, с които 

крайната цел е да надхвърлим 120 милиона до края на годината. 

И именно днешния дебат и този в комисиите ме навеждат на мисълта, че 

наистина търсим заяждане на дребно. Заяждане на дребно с цената на проектиране на 

приюта за безстопанствени животни. Давам го като пример, защото той стана доста 

пословичен. Не знам с какво сте запознат г-н Петков, но едно проектиране, аз ще Ви 

кажа, на личната ми ветеринарна амбулатория, струваше 8 хиляди лева, която е 77-8 

квадрата. Тя не е временна, г-н Петков, но временен обект към настоящия момент 

такъв е статутът на всички приюти в България. Няма в законовата нормативна уредба 

постоянен приют. Където го намерите, ми го посочете и аз ще си хвърля очилата в 

Дунава, че съм го пропуснал. Но стига с тоя приют! Така или иначе той е категория 

четвърта, ако Ви говори нещо. И единственият, който в тая община е лицензирал 

приют, това съм аз. Господин Благов знае. По негово време беше. Така че дайте да не 

спорим в нещо, което даже не сте и помирисвали как се стъпва там!  

Но така или иначе, пред мен е и протоколът от заседанието на комисията, на 

която Вие сте член. Изисках го специално преди малко от момичетата, във връзка с 

Вашите реплики, че не Ви е отговорено на въпроси, които сте задали. Ами Вие не сте 

задали нито един. Какъв отговор очаквате?! Вие не сте задали нито един въпрос! И аз 

си спомням, защото присъствах на комисията. Да, господин Михайлов пита. 

Така. Както и да е. Уважаеми колеги, тук са и кметовете на населените места. 

Виждате, че голяма част от ресурса, който е предвиден в нашия бюджет, е именно за 

нашите 15 населени места. И ми е много интересно, защото в първото заседание, 

определяйки се като опозиция, в хода на дебатите в комисиите, ми е много интересно 

днес като гласувате „Против“ и „Въздържали се“ как утре, защото предстоят, след 

два-три месеца предстоят евроизбори и пак ще тръгнете да убеждавате в населените 

места хората, как мислите и работите за тях. Ами аз съм много лесен, ще извадя 

протокола от днеска и ще кажа ето го, примерно, да не се обиди някой, ще кажа на 

господин Благов, той няма да ми се обиди, примерно „Господин Благов гласува 

„Против“. Против населените места, против развитието на село Джюлюница, хайде да 

не казвам друго.  

Но дайте наистина по-важни точки като днешната да бъдем наистина 

конструктивни и единни! Защото всички ще се бием в гърдите вдругиден как мислим 

за нашето население. Със сигурност, господин Петров Ви каза преди малко, „Имах две 

неща, които много желаех да се случат“, тоест три каза, две са се случили – 

асансьорът и таблото. Хора, дайте, седнете и ще се разберем и за дюшечетата в 

детските градини, ще се разберем и за тротоарите, и рампите! За всичко. Но нека да не 

се правим на по-големи католици от папата! По простата причина, че парите са ясни. 

Идеите са ни едни и същи. Почти казвам. Почти съвпадат. Аз не виждам някакви 

драстични разминавания. И когато изпадаме на такива дребнавия защо толкова пари 

за проект, ами то без проект няма да стане. То няма да стане! И то дали ще бъде за…,  

да не казвам за тоя обект или за някой друг, ние трябва да го направим. И когато 

имаме проекти е много лесно, при отваряне на някаква си мярка, ти кандидатстваш на 
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момента, вземаш папката и отиваш. Така е, колеги! Когато сме подготвени, става 

бързо. Но за целта, понеже всички са минали, говоря господин Генчев, господин 

Кирчев, администрацията, кметовете са минали по това нещо, на тях им е ясно, че 

трябва да имаме проекти, трябва да се работи. И когато един проект днеска струва, 

примерно казвам, 20 000 лева, след шест месеца може да струва и 50. Това не се 

изготвя от хора, които нямат какво да правят. Напротив, това се изработва от хора 

специалисти, които си ценят труда. И ние като общински съветници да определяме на 

някой какво да му бъде възнаграждението, не върви. Качествените хора наистина си 

ценят труда. 

Уважаеми колеги! Господин Нейков, извинявайте, че Ви обърках професията! Но 

така или иначе наистина днес в Стопанска академия е приет бюджета. Тук са 

преподаватели, които са присъствали. Вярно, скромничък, но такъв е. Едно време 

мисля, че беше, господин Благов, май по-голям и от на Общината. Но какъвто е, такъв 

е. Приели са го хората с единодушие. 

Моят апел е, колеги, нека да постъпим разумно! И каквото имаме като кусури да 

си ги казваме не от трибуната и когато искаме да постигнем нещо, наистина да го 

направим разумно! Благодаря Ви и успех желая! Господин Генчев!“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – „Уважаеми господин Председател, 

Ръководство, уважаеми госпожи и господа съветници! Провокиран от изказването на 

господин Нейков. Вижте сега, има една приказка, непотърсена помощ не са дава! Че 

не ме провокирайте, няма да отговарям. Но когато излезете, просто задайте въпроса и 

Вие по същия начин, а не провокативно, лекичко така отдолу, все едно нещо не е 

станало. Когато Ви изчитах списъка тук… Разграничавайте! Затова казвам, когато 

искате някакъв въпрос или нещо, пак казвам, потърсете ме, питайте ме! Никога няма 

да… Много голяма част от съветниците ми пишат в социалните приложения, 

отговарям на въпроси на това, на какви питания има по отношение на това, което се 

случва в проекта или въобще как се случва като проект.  

Когато говорим за бюджет, аз преди малко Ви споменах числа, цифри и 

приходоизточника. Няма как да бъде обектът на село Ореш, който го изчетох, улица 

„Главна“, близо 400 000 лева, има вече избран изпълнител, това нещо да се случи. Той 

е от държавния бюджет. Той е приет в бюджета на държавата. Това са средства, които 

са договорени от нас. Неслучайно в изказването си, в експозето си казах, че много 

колеги, за мен беше неудобно и срамно да искам от, когато държавата ни апелира да 

представим готови проекти с разрешения за строеж, и аз да нямам ръце, голяма част 

от общините нито са проектирали, нищо не се направили. В момента те искат по       

500 000 лева за проекти. Това значи още две години. Защото един проект не е от 

днеска за утре. Той извървява един технологичен път по неговото създаване, шест, 

осем месеца, в зависимост от сложността на самия проект, докато получиш 

разрешението за строеж. И в един момент ти отърваш кога колегите ще бъдат готови с 

проекти, кога ще подадат към Министерство на финансите за искане за финансиране. 

То като мине средата на бюджета с последната актуализация, който ял, ял, който взел, 

взел. Това е. Такъв е принципът. Неслучайно Законът за държавния бюджет с 

постановление второ, което беше по отношение на проектите с общински характер, 

казаха до март месец предложения за нови обекти за включване в списъка. До март. 

Няма кой да те чака в полугодието. Знаете, че всяка една година различни ситуации. 
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Ето, виждате земеделци протестират, там трябва да се вади ресурс от излишъци оттук 

оттам. Могат да настъпят всякакви икономически фактори, които да повлияят на 

бюджетните политики, да се ограничат разходите. 

Затова Община Свищов си свърши чудесно работата с това, което … 30 милиона 

е лимитът. 30 милиона Община Свищов си ги подаде успешно и си ги защити пред 

съответните органи. Ето за такива неща… Казвате необходимото уважение. Ами чест 

прави, че… Кой благодари, че аз бях отвън, че стана нещо? Кой? А, колежката Сенка. 

Ами, да. Благодарете на господин Кирчев. Наистина и аз му благодаря, и на целия 

екип, който е отзад, защото 10 пъти, 10 пъти го сменяхме. Двадесет и четири пъти 

сменяхме бюджета. Смятате ли на този бюджет, той не е на хартия, едни числа тука и 

ги хващате и ги слагате. Двадесет… Аз мислех, че по-малко бяха. Приоритетно да 

махнем, да сложим. Вие идвахте с Ваши предложения за футбола, за баскетбола табло 

е необходимо. Младите хора идваха да се сложи. Съобразили сме максимално. 

Каквото не може от държавата или няма форма да бъде финансирано чрез донорски 

европейски програми, влезе в бюджета. Това, което знаем, че ще можем да го вземем 

от друг източник, то не е в бюджета. Защо трябва да дадем нашите пари за нещо, 

което след два месеца отваря и ние можем да го вземем. Ето определени примери, 

които Ви давам. Това е единият източник. Единият източник е Планът за 

възстановяване. От там от 9 проекта допустими, с които могат да кандидатстват  

общините, 9 одобрени, спечелени проекта. Двадесет и девет милиона и осемстотин 

хиляди лева за саниране на блоковете с лимит 30 милиона на общината, така какъвто е 

с броя на жителите. Единствената община в България с 30 милиона. Пълен удар. 

Тридесет милиона договорени от държавния бюджет. Ето това са. 

Знам, че на опозицията не ѝ харесват победите. Знам, господин Благов. Виждам. 

Ами те другите хора мисля, че... Да, знам че не им харесва. За първи път Община 

Свищов договори 64 милиона лева от ВиК-а за Пречиствателна на станция. И отново, 

колкото да не искам да го спомена, че в Мастер плана, бяхме миналата седмица в 

София с колегата, с Иван в МРРБ да уточняваме предпроектните проучвания, ами 

срамота, държавата ни е давала преди години там два или три-четири милиона за 

довеждащ водопровод за Свищов и сега отново ще сменяме този водопровод с тези 

държавни пари. А ние тези пари можеше да ги използваме да направим довеждащи 

водопроводи, на хранителни водопроводи, но уви също има едно разпределение в 

средствата. И ако видите, най-много пари в Мастърплана са защитени от Община 

Свищов. Тук е госпожа Боянова, за което благодаря, защото тя знае много добре как за 

една седмица я пришпорихме заедно с колежката ѝ от „Дунавско дело“, включително 

и Читалището, да вадят стари броеве и писания за състоянието на питейната вода в 

Свищов. За мангана, за мръсната вода, за калната вода, за да можем да убедим 

представителя на европейския оперативен орган, че Свищов се нуждае от 

обезманганителна станция за чиста питейна вода. Тя беше твърдо категорична, че това 

било временно, че ефектът, че недрата… „С какво може да докажете?“. Е, доказахме 

го наистина с всички онези статии от далечните години, в които колегите журналисти 

са отразявали за състоянието на питейната вода. И това успяхме да защитим успешно 

пред оперативната програма и най-вече пред госпожата, не ѝ помня името, едно 

сложно, завъртяно беше. И най-много средства за ВиК-а сектора са за община Свищов 

от консолидирания оператор „Йовковци“. Но не можехме да вземем за нищо друго, 
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защото изключително много ресурс вземахме. Защо?! Защото сега ще вложим близо   

8 милиона лева, за да подменяме довеждащия водопровод, който е сменен преди       

10 години, не работи, сега ние ще го правим наново. Затова Ви поглеждам, господин 

Благов! Ето отново една загуба за населените места, защото най-много водопреносна 

мрежа по различни оперативни програми, бюджет – државен, общински, ПУДООС, 

различни агенции, е сменена в свищовска община. Може да попитате бившия 

директор на „ВиК „Йовковци“, сегашния директор, всички които работят в сектора, 

къде е сменена най-много водопреносна мрежа. Защото много пъти съм го казвал, че 

това е изключително важен, социален елемент в живота на всеки един български 

гражданин, хората да имат вода. 

Миналата година от бюджета с решение на съветниците като видяхме ситуацията 

в село Совата, решихме и в момента нямат проблем. Но въпреки това, другата част 

остана. Сега и нея трябва да подменим. Защото това е изключително важен, социален 

елемент от живота на хората. И ние няма как да го подценим. Затова казвам, че 

бюджетът е изключително балансиран, прецизиран във всяка една стойност, 

пресметнато, премислено откъде, по какъв източник може да вземем, за да можем да 

направим това, което не може, да го финансира с нашите средства, което можем да го 

вземем, да се подготвим. И веднага „Колеги, започваме проектиране по това, по това, 

по това, да имаме, да сме готови, за да можем като отворят и ние сме на опашката!“. 

По отношение, не знам Вие ли споменахте, 17% пенсионерски клубове, спортни. 

Вижте колко средства са привлечени допълнително. То това няма и под процент за 

парите, които са дошли за прословутия автомобил, който така дразни абсолютно 

всички. Не знам защо трябва автомобилът да е „препъникамъкът“ или „разковничето“. 

Кой не купува? Всички общини имат по някакъв начин заложени автомобили. Било за 

общинска администрация, било … Ето заложили сме автомобил от бюджета за г-н 

Кръстев, на Дневния център за деменция в Овча могила. И той има автомобил, но 

виждаме, че този автомобил не може да покрива нуждите. Търсим възможност. Ето. 

Дава се възможност по Екодоверителния фонд и веднага насочихме усилията си там, 

защото по този начин изпълняваме и Програмата за опазване на околната среда. Ако 

имаме източник, откъдето да купим автомобил, няма проблем, ще кандидатстваме. Не 

е въпросът да кандидатстваме на юруш, че трябва всеки един да има автомобил и да 

разнася ключове. Въпросът е, че паркът на Община Свищов е в изключително 

амортизирано положение. Ремонтите, средствата, които даваме за ремонт на черния 

Пасат, на другите автомобили, е изключително тежък. Имаме два черни автомобила, 

виждате ги отвън, каква марка бяха, не ги знам. Хюндай. Тези Хюндаи са дарени от 

Националната служба за охрана. Единият стои горе, от него вадят части и поддържаме 

останалите. Два автомобила втора ръка, пак от НСО. Никой не каза „Браво, Кмете, ти 

докара три автомобила без пари!“, а всички казват „Ууу, Кметът тръгва да си купува 

кола!“. И затова, виждате че го няма Мерцедес-а, подразних Ви, не казвам за Вас, не, 

казвам за някои хора. Подразни Ви. Няма проблем, върнахме го. И там знаем какво 

бяхте тръгнали да гласите, господин Благов.“ 

Станислав Благов – „За какъв Мерцедес говорите?“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – „А един хубав, Еф четворка. 

Видяхте го. Е, хубав Мерцедес тук имаше пред Общината. Две седмици-три се 

возихме. Защо? Как Ви няма?!“ 
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Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Без да 

споменавате марки автомобили!“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – „Ами добре, аз имам снимка. И от 

колегите Ви, някой, да Ви обяснят. Имаше един хубав, пробен. Дадоха ни го. Но той 

така почна да създава … Добре, няма проблем. Ето върнах го. Мен не ме притеснява в 

какво ще се возя. Не ме притеснява. Но все пак. Въпросът е принципен. Пак казвам, 

вижте автомобилния парк на Община Свищов! Има ли лукс или нещо, което така да 

дразни?! Вижте сега, всеки … Не ще замълча. Ще си мине процедурата. Другото, 

което е, цената на автомобила. Всички знаете, Вие сте тука и финансисти, не ми е 

много понятна темата, по-голяма част от Академията, че има така наречените пазарни 

оценки. Отворете, вижте на какви стойности се движат, какви параметри сме сложили. 

Все пак не какъв да е автомобилът. Вижте диапазона на цените и ще видите дали е 

надута или той струва 50, пък ние ще го купим за 150. Вижте, погледнете как върви 

пазарът на автомобили! Процедурата е открита, отворена и вижте в какви параметри 

сме се насочили за автомобили. Няма нищо. Няма скрито, няма покрито. Има пазарни 

оценки. 

По същия начин и за прословутия приют. Има пазарни оценки, има проекти, 

които са направени в България. Вижте какви вървят цените на проектиранията за 

съответните обекти! На квадратен метър, според спецификата. Това е един екип от 

специалисти, които проектират. Всеки екип си казва цената. Направили сме вече 

проучване какво би струвало създаването на този инвестиционен проект за 

изграждането на временен приют. Вие може би, господин Петков, сте се заблудили от 

това, че аз разбрах, като с Кристиян си говорихте, че сте се заблудили от това, че е 

временен. Толкова пари за временно. Не е временно. Статутът му е временен. Защото 

по закона трябва да държим малко време, един месец животното. Но той иначе като 

смисъл, като сградно съоръжение, той си е със статут на постоянно. Това разбрах, 

че… Да, разбрах Ви втория път, че Вие се … за термина временен. Точно така. 

Разбрах, че е временно, за толкова време – 20 000. Разбрах. Това исках да отговоря на 

въпросите. 

И пак казвам, отворен съм да отговарям, когато има зададен конкретен въпрос, 

без с така с леки, тънки … Да, наистина, господин Нейков, чувствителен съм. 

Чувствителен съм по отношение на … и хващам много малкия момент, и веднага 

захапвам. Затова конкретно, точно и ясно. Тука ще има ли, тука ли? Аз Ви казах 

приходоизточника на автомобила и Ви го показах откъде идва. Ако ние 2016 година 

не заведохме дело срещу фирмата, щеше да си мине гаранцията, фирмата щеше да си 

забрави, ние щяхме да хвърлим разходи да отстраняваме. Ние пак хвърлихме, защото 

няма как. Но въпросът е, че спечелихме делото и по никакъв начин, ако ние не бяхме 

вземали тези пари, те дойдоха в края на годината и точно това си казах, викам „Ето 

нещо хубаво от господин Благов нали, че си купих автомобил, ще си купя 

автомобил!“. Благодаря! Чао!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Колеги, не 

виждам повече желаещи за изказване. Да преминем към гласуване!“  

 

При кворум от 29 общински съветници, предложението се прие с 22 гласа “За”, 

“Против” – 3 и “Въздържали се” – 4. Решението е: 
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Р  Е  Ш  Е  Н  И  Е 

 

№70 
 

ОТНОСНО: Приемане Бюджета на Община Свищов за 2024 година 

 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 6 и ал. 2, чл. 52, ал. 1 от Закона за местното 

самоуправление и местната администрация (ЗМСМА), Закона за публичните финанси 

(ЗПФ), Закона за общинския дълг (ЗОД), Закона за държавния бюджет на Република 

България (ЗДБРБ) за 2024 година, ПМС №13/29.01.2024 година за изпълнение на 

държавния бюджет на Република България за 2024 година, ПМС №193/12.10.2023 

година за определяне размера на минималната работна заплата за страната, ПМС 

№67/14.04.2010 година за заплатите в бюджетните организации и дейности, Решение 

№847 от 28.11.2023 година за изменение и допълнение на Решение №346 на 

Министерски съвет от 2023 за приемане на стандарти за делегираните от държавата 

дейности с натурални и стойностни показатели през 2024 година, Наредбата за 

условията и реда за съставяне на бюджетната прогноза за местните дейности за 

следващите три години и за съставяне, приемане, изпълнение и отчитане на бюджета 

на Община Свищов и във връзка с предложение с Вх. №175/29.01.2024 г. от д-р Генчо 

Генчев – Кмет на община Свищов, Общински съвет – Свищов, 

 

Р Е Ш И: 

 

1. Приема бюджета на Община Свищов за 2024 година в приходната и разходната 

му част в размер на 47 115 000 лв., в това число за делегираните държавни дейности 

29 109 533 лв., за общински дейности 15 659 370 лв. и за дофинансиране на 

делегираните държавни дейности с приходи с общински характер 2 346 097 лв. 

2. Утвърждава резерв по бюджета на Общината общо в размер на 630 000 лева. 

2.1. За местни дейности и държавни дейности, дофинансирани с приходи с 

общински характер 615 000 лв., в т.ч.: капиталов резерв – 15 000 лв.  

3. Приема плана за приходите по бюджета на Общината за 2024 година, съгласно 

Приложение №1. 

4. Приема плана за разходите по бюджета на Общината за 2024 година, съгласно 

Приложение №2. 

5. Утвърждава обезщетения и помощи по решение на общинския съвет общо в 

размер на 60 000 лв. 

6. Приема индикативен разчет за паричните средства по сметките за средствата от 

Европейския съюз, сметката за други европейски средства и сметката за средствата по 

други международни програми, съгласно Приложения  №№ 4.1., 4.2., 4.3., 4.4., 4.5, 4.6, 

4.7., 4.8. и 4.9. 

7. Определя съгласно чл. 39 от Закона за публичните финанси размера и 

структурата на общинския дълг през 2024 година, съгласно Приложение №8. 

8. Приема Разчет за финансиране на капиталовите разходи за 2024 година по 

източници на финансиране в размер на 4 120 908 лв., съгласно Приложение №3.  
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9. Утвърждава разпределение на средствата от преходния остатък от 2023 година 

по бюджета на Община Свищов за 2024 година, съгласно Приложение №5.  

10. Одобрява средства в размер на 210 000 лева по бюджета на Община Свищов 

за подпомагане на спортните клубове и спортните дружества, съгласно Приложение 

№6. 

11. Утвърждава списък за подпомагане на клубовете на пенсионера, инвалида и 

други в Община Свищов за 2024 година, съгласно Приложение №11. 

12. Одобрява актуализирана бюджетна прогноза за периода 2024-2026 година за 

постъпленията от местни приходи и на разходите за местни дейности, съгласно 

Приложение №9. 

13. Определя като второстепенни разпоредители всички средни училища, 

основните училища, Други дейности по образованието, Култура, „Исторически музей-

Свищов”, Художествена галерия „Николай Павлович“, Градска библиотека „Проф. 

Иван Шишманов – Свищов“, Общинска служба за социални дейности, Общинско 

предприятие “Чистота-Свищов”, Общинско предприятие „Пазари-Свищов”, 

Общинско предприятие „Обреди-Свищов”, всички кметства и кметското 

наместничество в село Деляновци. 

14. Субсидията на второстепенните разпоредители с бюджет се отпуска 

ежемесечно за разходите, финансирани като държавни дейности до размера на 

получения трансфер от Министерство на финансите, а за разходите, финансирани от 

общински приходи до размера на постъпленията по сметката на Общината от 

собствени приходи, изравнителна субсидия и други целеви разходи за местни 

дейности. 

15. При неизпълнение на приходната част по бюджета на общината, което може 

да доведе до влошаване на финансовия стабилитет, определените трансфери на 

второстепенните разпоредители с бюджет могат да бъдат намалени под утвърдените 

им размери от първостепенния разпоредител. 

16. Ръководителите и специалистите на второстепенни разпоредители с бюджет 

да разпределят бюджетите си по функции, дейности, параграфи, подпараграфи и 

тримесечия, в съответствие с Единната бюджетна класификация за 2024 година, като 

се съобразяват с изискванията на Закона за държавния бюджет на Република България 

за 2024 година, Указанията дадени от Министерството на финансите, ПМС 

№13/29.01.2024 година за изпълнение на държавния бюджет на Република България за 

2024 година. 

17. Дава съгласие Кметът на Общината да прехвърля средства от бюджета на 

общината и от неразпределения резерв за разходи по бюджета, като временен 

безлихвен заем и/или трансфер между бюджетни сметки и сметки за средствата от 

Европейския съюз до възстановяването им от Управляващите органи и да създава 

план, в т.ч. и за капиталови разходи в съответствие с подписани договори и поети 

ангажименти по програми и проекти на Европейския съюз. 

18. Дава съгласие Кметът на Общината да прехвърля средства от бюджета на 

общината към сметките за средствата от Европейския съюз като трансфери и да 

създава план, в т.ч. и за капиталови разходи за осигуряване на общински финансов 

принос във връзка с изпълнение на договорни ангажименти по програми и проекти на 

Европейския съюз. 
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19. Дава съгласие Кметът на Общината да прехвърля временно свободните 

средства от бюджета на Общината като временни безлихвени заеми в бюджетните 

сметки на разпоредители, финансирани от общинския бюджет, бенефициенти по 

оперативни програми или проекти на Европейския съюз. 

20. Дава съгласие Кметът на Общината да прави промени по приходната и 

разходната част, в т.ч. и компенсационни промени между текущи и капиталови 

разходи в рамките на разполагаемите средства, налични по банковата сметка по 

проекти по оперативни програми на Европейския съюз в рамките на сметките за 

средства от Европейския съюз. 

21. Дава съгласие Кметът на Общината при наличие на решение на Общинския 

съвет за съфинансиране по проекти на Оперативните програми, двустранно подписан 

договор между Община Свищов и Оперативната програма – донор и/или решение на 

Общинския съвет за авансово финансиране от Оперативната програма, получен транш 

от възстановени средства от управляващите органи, служебно да отразява 

настъпилите изменения по приходната и разходната част, както по сметките за 

средства от Европейския съюз, така и по бюджета на Общината, в т.ч. и за капиталови 

разходи в съответствие и изпълнение на поетите договорни ангажименти. 

22. Дава съгласие Кметът на Общината с възстановените средства по бюджета на 

Общината от сметките за средства от Европейския съюз по проекти по Оперативни 

програми да отразява промените по приходната и разходната част, в т.ч. и за 

капиталови разходи. 

23. Дава съгласие Кметът на Общината при наличие на решение на Общинския 

съвет за ползване на заем от финансови институции, в т.ч. от Фонда за органите на 

местно самоуправление в България “ФЛАГ“ – ЕАД, „Регионален фонд за градско 

развитие“ АД, служебно да отразява по приходната и разходната част, в т.ч. и за 

капиталови разходи, промените по бюджета на Общината и сметките за средствата от 

Европейския съюз, свързани с получаване, трансфериране и възстановяване на 

ползвания заем. 

24. Дава съгласие Кметът на Общината при наличие на решение на Общинския 

съвет за ползване на заем от финансови институции, в т.ч. и от Фонда за органите на 

местно самоуправление в България “ФЛАГ“ – ЕАД, „Регионален фонд за градско 

развитие“ АД, служебно да отразява възстановения Данък добавена стойност от НАП 

по приходната и разходната част по бюджета на Общината.  

25. Актуализиране на индикативните разчети на сметки за средствата от 

Европейския съюз, в т.ч. и капиталовите разходи в Община Свищов се извършва 

текущо в съответствие с чл. 144, ал. 4 от ЗПФ.   

26. При спазване на общия размер на бюджета, на основание чл. 125, ал. 1 от 

Закона за публичните финанси, Общинският съвет оправомощава Кмета на Общината 

да извършва компенсирани промени: 

26.1. В частта за делегираните от държавата дейности - между утвърдените 

показатели за разходите в рамките на една дейност, с изключение на дейностите на 

делегиран бюджет, при условие че не се нарушават стандартите за делегираните от 

държавата дейности и няма просрочени задължения в съответната делегирана 

дейност; 
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26.2. В частта за местните дейности - между утвърдените показатели за разходи в 

рамките на една дейност или от една дейност в друга, без да изменя общия размер на 

разходите. 

27. Дава съгласие Кметът на Общината да се разпорежда с резервния бюджет по 

т. 2.1 от настоящото решение. 

28. Дава съгласие Кметът на Общината да прехвърля средства от един параграф в 

друг параграф по приходната част на бюджета на Общината при спазване на общия му 

размер. 

29. Утвърждава разпределение на разходите за заплати в Община Свищов за 2024 

година, съгласно Приложение №7. 

30. Дава съгласие Кметът на Общината при издаване на заповед на основание       

т. 26, свързана със средствата за заплати да актуализира Приложение №7. 

31. Дава съгласие Кметът на Общината при служебни промени на основание      

чл. 56 от ЗПФ, свързани със средствата за заплати, да актуализира Приложение №7. 

32. Дава съгласие Кметът на Общината да прави промени на сумите за 

определените в Разчета за финансиране за капиталовите разходи за 2024 година 

обекти, без да изменя общата сума, утвърдена с приемането на Разчета за 

финансиране. 

33. Възлага на Кмета на Общината: 

33.1. При очаквано преизпълнение на собствените приходи да внесе предложение 

в Общинския съвет за приемане на допълнителен разчет, но не по-късно от 15.12.2024 

година. В края на годината, при изпълнение на приходите над допълнителния разчет, 

Кметът на общината да разпредели същия. 

33.2. Да определи и утвърди бюджетите и конкретните правомощия на 

второстепенните разпоредители с бюджет. 

33.3. Да актуализира общинския бюджет с постъпилите като дарения средства. 

33.4. Да актуализира общинския бюджет с постъпилите като обезщетения 

средства по застрахователни събития. 

33.5. Да ограничава или спира финансирането на второстепенни разпоредители, 

обособени звена и субсидирани дейности при нарушаване на бюджетната и финансова 

дисциплина. 

34. Предложения, от които възникват допълнителни финансови задължения за 

общината, да се допускат за разглеждане от Общинския съвет само при условие, че са 

осигурени средства за тяхното изпълнение. 

35. Определя максимален размер на новите задължения за разходи, които могат 

да бъдат натрупани през 2024 година по бюджета на Общината в размер до 15 на сто, 

при промени в законодателството през настоящата 2024 година по Закона за 

публичните финанси, касаещ чл. 94, ал. 3, т. 1, определя максимално допустимия 

размер съгласно промените, влезли в сила през 2024 година. Ограничението не се 

прилага за задължения за разходи, финансирани за сметка на помощи и дарения. 

36. Определя максимален размер на ангажиментите за разходи, които могат да 

бъдат поети през 2024 година по бюджета на Общината в размер до 50 на сто, при 

промени в законодателството през настоящата 2024 година по Закона за публичните 

финанси, касаещ чл. 94, ал. 3, т. 2, определя максимално допустимия размер съгласно 

промените, влезли в сила през 2024 година. Ограничението не се прилага за 
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задължения за разходи, финансирани за сметка на помощи и дарения. Съгласно чл. 96 

от ЗДБРБ за 2024 година извън ограничението на чл. 94, ал. 3, т. 2 от ЗПФ не се 

прилага за ангажименти за разходи по сключени договори от Общината през периода 

2021-2024 година: за извършваните от Общината услуги по чл. 62 от Закона за 

местните данъци и такси и ангажименти за сметка на трансферите от Централния 

бюджет по чл. 52, ал. 1, т. 1, буква „г“ от Закона за публичните финанси. 

37. Определя относителен размер от 30% до 50% събираемост на просрочените 

вземания от минали години на база абсолютния размер към 31.12.2023 година. 

38. Одобрява лимит на Кмета на Общината за представителни разходи в размер      

на 3 процента от общия годишен размер на разходите за издръжка на дейност 122 

„Общинска администрация“. 

39. Одобрява лимит на Общински съвет – Свищов за представителни разходи в 

размер на 1,5 процента от общия годишен размер на разходите за издръжка на дейност 

122 „Общинска администрация“. 

40. Одобрява разходи за погребения на социално слаби и самотни граждани за 

сметка на общинския бюджет, в размер на 300 лева, като: 

40.1. Разходът включва: ковчег /дъски/, надгробен знак, некролози, превоз на 

покойник, изкопаване и заравяне на гроб. 

40.2. Помощта се предоставя за самотни, без близки и роднини, бездомни, 

безпризорни и лица, настанени в заведения за социални услуги, като последните са 

регистрирани в службите за социално слаби и нямат близки и роднини. 

41. Бюджетът на Общината да се публикува на интернет страницата на Общината 

в срок до 10 работни дни след приемането му от Общинския съвет.  

42. Одобрява актуализирана прогноза за приходите и разходите на “МБАЛ д-р Д. 

Павлович” ЕООД за периода 2024-2026 г. и за активите и пасивите им към                     

31 декември на съответната година, съгласно Приложения 10.1. и 10.2. 

43. Дава съгласие при несъответствие функционалното предназначение на 

дейността, параграф или подпараграф от Разчета за финансиране на капиталовите 

разходи за 2024 година – Приложение №3 с Модул Информационна система на 

общините /ИСО/ - „Капиталови разходи и текущи ремонти”, Кметът на Общината при 

необходимост служебно да променя дейността, параграфа и подпараграфа като запази 

абсолютния размер на стойността. 

44. Дава съгласие при служебна промяна по т. 43 в разчета за 2024 година, 

свързан с Разчета за финансиране на капиталовите разходи за 2024 година – 

Приложение №3, Кметът на Общината да промени Приложение №2 в частта за 

капиталови разходи поради систематична връзка. 

45. Дава съгласие Кметът на Общината извън обхвата на т. 24 при възстановяване 

на Данък добавена стойност от НАП по приходната и/или разходната част да 

актуализира бюджета и да извършва разходи, в т. ч . капиталови. 

46. Дава съгласие при активиране на гаранции по договори за неустойки, Кметът 

на Общината служебно да отразява прихода в съответствие с Единната бюджетна 

класификация за 2024 година с цел балансиране на бюджета и да увеличава 

разходната част по дейности и параграфи, в т.ч. и за капиталови разходи. 

47. Одобрява разходването през 2024 година на събраните средства и 

подлежащите на възстановяване от РИОСВ суми за обезпечения и отчисления по            
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чл. 60 и чл. 64 от Закона за управление на отпадъците, начислени за 2022 г., и/или            

2023 г. и/или 2024 г. да се извършва за дейности по чистотата и управление на 

отпадъците, включително за капиталови разходи. 

48. При получаване на допълнителни указания от Министерство на финансите 

след приемане бюджета на Общината за 2024 година  от Общински съвет – Свищов, 

задължава Кмета на Общината служебно да извърши необходимите промени по 

бюджета на Общината и да представи необходимата информация. 

49. Община Свищов към датата на приемане бюджета на Общината за 2024 

година не разполага с окончателен протокол от „Информационната система на 

общините“ /ИСО/ към Министерство на финансите за равнение по контролни позиции 

на отчета за касовото изпълнение на бюджета и Сметките за средствата от 

Европейския съюз към 31.12.2023 година. Редът и сроковете за изготвяне и 

представяне на отчетите за касовото изпълнение на бюджета, оборотните ведомости и 

друга информация към 31.12.2023 година е указан в Раздел V от писмо ДДС №8 от 

21.12.2023 година на Министерство на финансите. В случай на констатирани 

неравнения, възлага на Кмета на община Свищов да отрази служебно промените по 

бюджета на Общината за 2024 година и да информира Общински съвет – Свищов.  

МОТИВИ: Решението се приема във връзка с изпълнение изискванията на 

Закона за публичните финанси. 

 

В заседанието участват 29 общински съветници. 

Гласували “За” – 22, “Против” – 3 и “Въздържали се” – 4.  
 

 

№ Име, презиме, фамилия  

1. Кристиян Василев Кирилов ЗА 

2.  Верони Маринов Маринов ЗА 

3. Валери Фильов Николов ЗА 

4.  Мария Иванова Тодорова ЗА 

5. Елена Йорданова Шопова ЗА 

6. Цветанка Младенова Кирова ЗА 

7. Габриела Валентинова Петкова ЗА 

8. Генади Русев Иванов ЗА 

9. Мариана Илиева Маркова ЗА 

10. Любомир Ванев Митев ЗА 

11. Милен Емилов Динков ЗА 

12. Санка Евтимова Райкова ЗА 

13. Михаил Руменов Попов ЗА 

14. Денис Зияев Асанов ЗА 

15. Емял Айдънова Исмаилова ЗА 

16.  Айза Беханова Рамаданова ЗА 

17. Стефан Станимиров Проданов ПРОТИВ 

18. Станислав Петров Благов ПРОТИВ 

19. Емил Бориславов Николов ПРОТИВ 
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20. Цветелин Тодоров Борисов ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ 

21. Ивелин Пламенов Петров ЗА 

22. Венцислав Николов Михайлов ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ 

23. София Борисова Вергилова-Георгиева ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ 

24. Йордан Илиев Нейков ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ 

25. Красимир Иванов Цолов ЗА 

26. Емилия Божинова Цветанова ЗА 

27. Петко Колев Петков ЗА 

28. Светослав Симеонов Тодоров ЗА 

29. Гален Милков Бернардов ЗА 

 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Приет е  

Бюджетът на Община Свищов. Отрицателен вот на господин Благов, след което давам 

15 минути почивка.“ 

Станислав Благов – „Уважаеми господин Председател, господин Кмете, 

уважаеми кметове на населени места, уважаеми колеги общински съветници, колеги 

от общинската администрация, скъпи граждани! Действително това е най-важното 

решение, което се взима от всеки един общински съвет и отговорното поведение 

изисква и отговорно гласуване. Но всеки един глас „За“, „Против“ и „Въздържал се“, 

щом се отнася за най-важния документ, е сериозен политически глас на общински 

съветници. Естествено аз съм горд от това, че Кметът на община Свищов ме определя 

като опозиция, тъй като това си е моята откровена позиция.  

И имам само един въпрос, свързан с негативния ми вот. Той е свързан с онзи 

въпрос, който зададох и той всъщност предполага и отговора ми за негативния вот. 

Приехме решение на Общинския съвет, с което определихме таксата на община 

Свищов за битови отпадъци, която никога в исторически план не е увеличена с 25%, 

едно от най-голямото увеличение сега, в настоящия момент за голяма част от 

общините, поне в нашия регион. Вторият момент, който ми даде основание да 

гласувам „Против“, е фактът за изключително назидателното отношение към 

общинските съветници. Все пак, първо, че има дама, подготвена, д-р по икономика, да 

се говори по този назидателен начин е несериозно! И другото, което искам да кажа е, 

че в Кмета на община Свищов е съсредоточен изключителен мажоритарен вот.             

По-голям отколкото към всеки един друг избран орган. Това предполага адекватно 

отношение по същия начин към останалите. Само че в момента с това решение и на 

Общинския съвет се генерира допълнително и много сериозен пропорционален вот 

към общинските съветници, всички онези, които се определиха като управляващи. И 

точно позицията на управляващите към нашите съграждани трябва да бъде отговорна. 

Но позицията на управляващите и към опозицията по същия начин трябва да бъде 

отговорна.  

Искам да Ви честитя бюджета, да Ви пожелая ползотворно и правилно 

изпълнение в името и в благото на всички наши съграждани! 

Много Ви молим, онзи запис, който е от общинската сесия за приемането на 

таксата, публикувайте го! Вие толкова добре обяснихте проблемите, които са 

свързани с водопровода, основния водопровод, там по една от статиите бях обявен и 
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за обвиняем, после се правеше опровержение, но няма значение, толкова добре 

обяснихте въпроси, свързани с болниците и за болницата, извинявам се, и за добрата 

тенденция, за лошото наследство, което се получили. И все пак за доброто, което в 

момента казахте, макар и с ирония, мен това не ме подразва! Бъдете живи и здрави, но 

бъдете откровени! Давайте истината и само истината. Тя ще ни направи свободни! 

Благодаря Ви!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря 

Ви, господин Благов! Петнадесет минути почивка.“ 

 

 

Кворум след почивката. 28 общински съветници са в залата. Отсъства 

Ивелин Петров.  

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Уважаеми 

колеги, приключи почивката. Моля да проверим кворума в залата с вдигане на ръка. 

Двадесет и осем съветника сме в залата. Господин Ивелин Петров отсъства. Да, да, 

всеки момент.“ 

 

 

ТОЧКА ПЕТА „Определяне размера на основни месечни заплати на 

кметовете в Община Свищов“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Колеги, 

продължаваме с точка пета от нашия Дневен ред, а тя е „Определяне размера на 

основни месечни заплати на кметовете в Община Свищов“. Колеги, имате думата за 

изказване. Ето го и господин Петров се присъедини. Двадесет и девет съветника сме. 

Заповядайте, господин Николов!“  

Емил Николов – „Благодаря Ви, господин Председател, господин Генчев, колеги, 

Председателство, общественост! По тази точка искам да взема, така да изкажа моето 

становище. Смятам, че заплатите на кметовете на населените места, говоря за селата в 

община Свищов, наистина са ниски. Още повече на фона на работата, която те 

вършат. Защото знаем, че в селото кметът е всичко. За всяко нещо го търсят 

денонощно. Така че от тази гледна точка мисля, че е заслужено, тези заплати трябва да 

бъдат подкрепени. Не знам с колко процента са увеличени в интерес на истината, не 

пише. С 5% са увеличени. Де факто това не е нещо съществено. Така че бих 

подкрепил. Благодаря!“ 

 Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря Ви, господи Николов! Както важи за кмета на населеното място, така важи 

и за кмета на общината, търсят ги за всякакви поводи, включително и нас. 

Заповядайте, господин Николов! Реплика.“ 

Валери Николов – „Уважаеми господин Председател, колеги! Изцяло подкрепям 

господин Николов. Наистина кметът на село, кметът на населеното място, кметът на 

града, това са хората, които 24 часа работят. Имам възможността да познавам всички 

кметове и то от много години. Така че наистина тези хора заслужават много повече. 

Нека подкрепим това минимално увеличение! Благодаря!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря, господин Николов, Валери Николов! Колеги, не виждам други желаещи 
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за изказване. Да преминем към гласуване! Уважаеми колеги, който е „За“, моля да 

вдигне ръка!“  

 

При кворум от 29 общински съветници, предложението се прие с 28 гласа “За”, 

“Против” – 1 и “Въздържали се” – няма. Решението е: 

 

Р  Е  Ш  Е  Н  И  Е 

 

№71 
 

ОТНОСНО: Определяне размера на основни месечни заплати на кметовете в 

Община Свищов 

 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 5 от Закона за местното самоуправление и местната 

администрация (ЗМСМА), в съответствие с чл. 5, ал. 16 от Постановление на 

Министерски съвет №67/14.04.2010 г. за заплатите в бюджетните организации и 

дейности и във връзка с предложение с Вх. №171/26.01.2024 г. от д-р Генчо Генчев – 

Кмет на община Свищов, Общински съвет – Свищов, 

 

Р Е Ш И: 

 

1. Считано от 01.03.2024 година определя основни месечни заплати на кметовете 

в Община Свищов, както следва: 

1.1. Кмет на Община Свищов – 4980 лв.; 

1.2. Кмет на кметство с. Алеково – 1624 лв.; 

1.3. Кмет на кметство с. Александрово – 1430 лв.; 

1.4. Кмет на кметство с. Българско Сливово – 1727лв.; 

1.5. Кмет  на кметство с. Вардим – 1727 лв.; 

1.6. Кмет на кметство с. Горна Студена – 1516 лв.; 

1.7. Кмет на кметство с. Драгомирово – 1624 лв.; 

1.8. Кмет на кметство с. Козловец – 1727 лв.; 

1.9. Кмет на кметство с. Морава – 1727лв.; 

1.10. Кмет на кметство с. Овча могила – 1814 лв.; 

1.11. Кмет  на кметство с. Ореш – 1814 лв.; 

1.12. Кмет на кметство с. Совата – 1430 лв.; 

1.13. Кмет на кметство с. Хаджидимитрово – 1624 лв.; 

1.14. Кмет на кметство с. Царевец – 1727 лв.; 

1.15. Кмет на кметство с. Червена – 1430 лв. 

МОТИВИ: Основните месечни заплати на кметовете на общината към датата на 

приемане на настоящото решение са определени с Решение №1119/31.08.2023 г. и 

Решение №4/09.11.2023 г. на Общински съвет – Свищов. Основните месечни заплати 

са в съответствие с нормативните изисквания, предвидени в ПМС №67/2010 г. за 

заплатите в бюджетните организации и дейности. Решението е съобразено със Закона 

за държавния бюджет на Република България за 2024 година.  
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В заседанието участват 29 общински съветници. 

Гласували “За” – 28, “Против” – 1 и “Въздържали се” – няма.  

 

 

ТОЧКА ШЕСТА „Поемане на дългосрочен общински дълг с цел реализация 

на проект „Внедряване на мерки за енергийна ефективност, чрез технологично 

обновление и модернизиране на системите за външно изкуствено осветление на 

територията на община Свищов“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Точката е 

приета. Уважаеми колеги, точка шеста от нашия Дневен ред: „Поемане на 

дългосрочен общински дълг с цел реализация на проект „Внедряване на мерки за 

енергийна ефективност, чрез технологично обновление и модернизиране на системите 

за външно изкуствено осветление на територията на община Свищов“. Уважаеми 

колеги, имате думата за изказвания. Не виждам желаещи за изказване, така че 

минаваме към гласуване!“ 

 

При кворум от 29 общински съветници, предложението се прие с 29 гласа “За”, 

“Против” – няма и “Въздържали се” – няма. Решението е: 

 

Р  Е  Ш  Е  Н  И  Е 

 

№72 
 

ОТНОСНО: Поемане на дългосрочен общински дълг с цел реализация на проект 

„Внедряване на мерки за енергийна ефективност, чрез 

технологично обновление и модернизиране на системите за външно 

изкуствено осветление на територията на община Свищов“ 

 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 10 от Закона за местното самоуправление и местната 

администрация (ЗМСМА), във връзка с чл. 13, чл. 17, ал. 1, т. 1, 2, 3, 4, 5 и 6 и чл. 19а 

от Закона за общинския дълг (ЗОД) и предложение с Вх. №180/31.01.2024 г. от д-р 

Генчо Генчев – Кмет на община Свищов, Общински   съвет – Свищов, 

 

Р Е Ш И: 

 

I. Община Свищов да сключи договор за кредит с „Фонд ФЛАГ“ ЕАД, по силата 

на който да се поеме дългосрочен общински дълг с цел реализация на проект: 

„Внедряване на мерки за енергийна ефективност, чрез технологично обновление и 

модернизиране на системите за външно изкуствено осветление на територията на 

община Свищов“, Договор №BG-RRP-4.025-0001-C01/18.08.2023 година, финансиран 

от Национален план за възстановяване и устойчивост, код на процедура BG-RRP-

4.025, наименование на процедура „Подкрепа за енергийно ефективни системи за 

улично осветление - покана 1“, по Приоритетни оси “Нисковъглеродна икономика“ 

при следните основни параметри:  



Протокол №7 от извънредно заседание на Общински съвет – Свищов, 

 проведено на 07.02.2024 г., мандат 2023 – 2027 година 
 

40 

1. Максимален размер на дълга – 1 123 411 лв. /един милион сто двадесет и три 

хиляди четиристотин и единадесет лева/. 

2. Валута на дълга – български лева. 

3. Вид на дълга – дългосрочен дълг, поет с договор за общински заем. 

4. Условия за погасяване: 

- Срок за погасяване: до 36 (Тридесет и шест) месеца, считано от датата на 

подписване на договора за кредит, с възможност за предсрочно погасяване изцяло или 

на части, без такса за предсрочно погасяване; 

- Източници за погасяване на главницата – чрез плащанията от Управляващия 

орган съгласно Договора за безвъзмездна финансова помощ и/или от собствени 

бюджетни средства. 

5. Максимален лихвен процент – шестмесечен EURIBOR плюс максимална 

надбавка от 4,083 %. 

6. Други такси, наказателни лихви, неустойки и разноски – съгласно ценовата 

политика на „Фонд ФЛАГ“ ЕАД и Управляващата банка. 

7. Начин на обезпечение на кредита:  

- учредяване на залог върху вземанията на Община Свищов по Договор №BG-

RRP-4.025-0001-C01/18.08.2023 година, финансиран от Национален план за 

възстановяване и устойчивост, постъпващи по банкова сметка, вземанията за 

наличностите по която, настоящи и бъдещи, също са обект на особен залог; 

- учредяване на залог върху настоящи и бъдещи парични вземания, 

представляващи настоящи и бъдещи приходи на Община Свищов по чл. 45, ал. 1,     

т. 1, букви от „а” до „ж” от Закона за публичните финанси и бюджетните 

взаимоотношения на Община Свищов по чл. 52, ал. 1, т. 1, буква „б” от Закона за 

публичните финанси, включително и тези, постъпващи по банкова сметка, 

вземанията за наличностите по която, настоящи и бъдещи, също са обект на особен 

залог. 

II. Възлага и делегира права на Кмета на община Свищов да подготви искането за 

кредит, да го подаде в офиса на „Фонд ФЛАГ“ ЕАД, да подпише договора за кредит и 

договорите за залог, както и да извърши всички останали необходими правни и 

фактически действия за изпълнение на решението по т. I. 

МОТИВИ: Анализ на финансовото състояние на Община Свищов и капацитета ѝ 

за поемане на дълг: 

Изпълнението на годишните бюджети е един от водещите приоритети за 

управлението на Община Свищов. Осигуряването на стабилно финансово състояние е 

основа за успешното реализиране на функциите ѝ като орган за местно 

самоуправление, за изпълнение на многобройните и изключително разнообразни 

ангажименти в сферата на образованието, културата, детско-юношеския спорт, 

поддържането на общинската инфраструктура и обектите общинска собственост, за 

извършването на всички видове административни, технически и други услуги и 

обществено полезни дейности предоставяни на населението. 

Изпълнение на бюджета по приходната част на Община Свищов през годините: 
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Година 

Приет от Общинския 

съвет – лв. 

Изпълнение – 

лв. 

Изпълнение 

(в %) 

2015 20 425 000 17 975 626 88,01 

2016 21 392 000 22 476 449 105,07 

2017 21 380 000 23 529 408 110,05 

2018 22 738 000 26 530 371 116,68 

2019 25 322 000 30 297 960 119,65 

2020 27 530 000 32 473 628 117,96 

2021 33 100 000 38 973 495 117,74 

2022 35 547 000 43 367 247 122,00 

 

През периода 2015 – 2022 г. се наблюдава постепенно увеличаване на 

общинските приходи. Това потвърждава доброто управление на общинските финанси 

и трайната тенденция за увеличаване на приходната част, което от своя страна създава 

по-добри финансови условия за функциониране на звената на бюджетна издръжка. 

През 2015 г. прави впечатление изпълнението на бюджета по приходната част в 

размер на 88,01 % от горепосочената таблица. Необходимо е да поясним, че през 2015 

г. от бюджета на Община Свищов от §62 – 02 „Предоставени трансфери между 

бюджети и средствата от Европейския съюз” е прехвърлена сумата от 3 784 323 лв., 

която представлява възстановено ДДС. В отчета на Община Свищов същата сума 

участва със знак минус и като значителен масив не дава яснота в отчета за 

изпълнението на приходната част за 2015 г. При коригирана отчетна база на 

приходите ще се получи сума в размер на 21 759 949 лв., което ще доведе до             

106,54 % изпълнение на бюджета на Община Свищов по приходната част. 

Справка за разходите по бюджета на Община Свищов за периода                       

2015 г. – 2022 г.: 
 

№ Функция 31.12. 

2015 г. 

31.12. 

2016 г. 

  31.12. 

2017 г. 

31.12. 

2018 г. 

31.12. 

2019 г. 

31.12. 

2020 г. 

31.12. 

2021 г. 

31.12. 

2022 г. 

1 Общи 

държавни 

служби 

 

- 344743 

 

2938024 

 

2712103 

 

2908713 

 

 

3390952 

 

3271477 

 

4510819 

 

4211984 

2 Отбрана и 

сигурност 

 

683366 

 

1179667 

 

341648 

 

156893 

 

403299 

 

681283 

 

225989 

 

991712 

3 Образова-

ние 

 

8125987 

 

8035199 

 

8709413 

 

9281517 

 

10564365 

 

12093125 

 

14292067 

 

15574448 

4 Здравеопа-

зване 

 

309696 

 

348875 

 

281196 

 

357502 

 

426182 

 

502159 

 

447122 

 

694349 

5 Социално 

осигур., 

подпомага-

не и грижи  

 

2451219 

 

2270173 

 

2452065 

 

2902598 

 

3274356 

 

4888429 

 

6063918 

 

8412963 

6 Жилищно 

строител- 

ство, БКС и 

опазва-не на 

окол-ната 

среда 

 

813256 

 

3571857 

 

4721238 

 

6232719 

 

7221044 

 

7634196 

 

8601189 

 

 

 

9269602 
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7 Почивно 

дело, кул-

тура, рели-

гиозни 

дейности 

 

1663541 

 

 

1685226 

 

1771177 

 

1817866 

 

2081739 

 

2143951 

 

 

3531439 

 

 

2768892 

8 Икономи-

чески 

дейности и 

услуги 

 

907929 

 

 

770480 

 

810154 

 

845085 

 

 

 

1089272 

 

1146066 

 

1218748 

 

 

13609948 

9 Разходи 

некласиф. в 

други 

функции 

 

326898 

 

179548 

 

66211 

 

107047 

 

103985 

 

112942 

 

82204 

 

 

 

82349 

 Всичко 

разходи 

 

14937149 

 

20979049 

 

21865205 

 

24609940 

 

28555194 

 

32473628 

 

38973495 

 

43367247 

 

Община Свищов е една от малкото общини, които преодоляват проблема с 

просрочените неразплатени разходи в бюджетните дейности, финансирани от 

общинския бюджет, дори и през 2022 г. те са нулеви, за разлика от много общини, 

които изпитват затруднения и изпадат в просрочие, вследствие негативните 

въздействия на икономическата среда. 

 
Година 31.12. 

2015 г. 

31.12. 

2016 г. 

31.12. 

2017 г. 

31.12. 

2018 г. 

31.12. 

2019 г. 

31.12. 

2020 г. 

31.12. 

2021 г. 

31.12. 

2022 г. 

Просро-

чени 

задъл-

жения 

 

0,00лв. 

 

0,00лв. 

 

0,00лв. 

 

0,00лв. 

 

0,00лв. 

 

0,00 лв. 

 

0,00 лв. 

 

0,00 лв. 

 

По-подробният анализ на разходите показва, че в Община Свищов текущите, с 

относително постоянен характер приходи, по правило са превишавали планираните и 

реално извършвани разходи за текуща дейност. Приходите от изчерпаеми във времето 

източници, като продажбите на общински терени и сгради, са ползвани за 

инвестиционни цели. 

Община Свищов притежава опит в управлението на инвестиционни проекти. В 

хронологичен ред са представени договорите с финансови институции и тяхното 

усвояване.  

През 2015 г. Община Свищов (с Решение №1128/26.03.2015 г. на Общински съвет 

– Свищов и Договор №795/28.08.2015 г. с „Фонд ФЛАГ“ ЕАД) пое дългосрочен 

общински дълг в размер на 1 085 000 лв. за финансиране и рефинансиране на 

собствено участие на проект „Изграждане на регионална система за управление на 

отпадъците в регион Левски (Никопол)”. През 2015 г. кредитът е усвоен изцяло. На 

25.10.2022 г. дългът е погасен в целия си размер. 

През 2018 г. Община Свищов (с Решение №761/30.01.2018 г. на Общински    

съвет – Свищов и договор №SV398Y/14.05.2018 г. с “Общинска банка“ АД) пое 

дългосрочен общински дълг в размер на 1 800 000 лв. за финансиране на разходите по 

обект „Рехабилитация на част от уличната мрежа на територията на град Свищов, 

обхващаща улици: ул. „Патриарх Евтимий”, ул. „Детелина”, ул. „Княз Ал. Батенберг”, 

ул. „Филип Тотю”, ул. „Вежен”, ул. „Киряк Цанков”, ул. „Екзарх Антим Първи”, ул. 

„Васил Левски”, ул. „Вихрен”, ул. „Младост”, ул. „Веслец”, ул. „Нове”, ул. „Христо 
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Ботев“, ул. „Мусала”, ул. „Никола Петков”, ул. „Григор Стоянов”, ул. „Ал. 

Стамболийски”, ул. „Подполковник Манолов”, ул. „Черни връх“,  ул. „Димитър 

Ценов”, ул. „Градево”, ул. „Люлин”, ул. „Драган Цанков”,  ул. „Бузлуджа”, ул. „Петър 

Парчевич”, ул. „Никола Славков”, ул. „Георги С. Раковски”, ул. „Дядо Димитър 

Паничков”, ул. „Одрин”, ул. „Витоша”, ул. „Рила”, ул. „Янтра”, ул. „Георги 

Катранов”, ул. „Христо Смирненски”, ул. „Даскал Тодор Петров”, ул. „Григор 

Начович”, ул. „Черноризец Храбър”, ул. „Георги Владикин”,  ул. „Генерал Киселов”, 

ул. „Опълченска”, ул. „Тодор Хрулев”, ул. „Георги Матев” и ул. „Димитър 

Шишманов“. През 2020 г. кредитът е усвоен изцяло. Към 31.12.2023 г. дългът е в 

размер на 1 413 374 лв., от които 1 170 000 лв. – главница и 243 374 лв. – лихви. 

Крайният срок за издължаване е 14.05.2030 г. 

През 2018 г. Община Свищов (с Решение №953/25.10.2018 г. на Общински    

съвет – Свищов и Договор №1044/17.12.2018 г. с „Фонд ФЛАГ“ ЕАД) пое 

дългосрочен общински дълг в размер на 1 113 326 лв. за финансиране на разходите по 

проект: „Традиция и танци – мост над река Дунав“. През 2019 г. кредитът е усвоен 

изцяло. На 14.09.2022 г. дългът е погасен в целия си размер. 

През 2019 г. Община Свищов (с Решение №1039/28.03.2019 г. на Общински съвет 

– Свищов и договор №94-Д-567/02.08.2019 г. с „Регионален фонд за градско развитие“ 

АД и „Експресбанк“ АД) пое дългосрочен общински дълг в размер на 276 673 лв. за 

финансиране на разходите по проект: „Ремонт, реконструкция и мерки за подобряване 

на енергийната ефективност в обекти на културната инфраструктура на територията 

на община Свищов“, от които 163 237 лв. от „Регионален фонд за градско развитие“ 

АД и 113 436 лв. от „Експресбанк“ АД. През 2020 г. кредитът е усвоен в размер на 

162 661 лв., съответно от „Регионален фонд за градско развитие“ АД и 113 036 лв. от 

„Експресбанк“. Към 31.12.2023 г. дългът е в размер на 197 224 лв., от които 186 289 

лв. – главница, от която 109 924 лв. на „Регионален фонд за градско развитие“ АД и   

76 365 лв. на „Експресбанк“ АД и 10 935 лв. – лихви и такси, от които 692 лв. на 

„Регионален фонд за градско развитие“ АД и 10 243 лв. на „Експресбанк“ АД. 

Крайният срок за издължаване е 31.05.2029 г. 

През 2019 г. Община Свищов (с Решение №1174/25.07.2019 г. на Общински съвет 

– Свищов и Договор №1125/22.10.2019 г. с „Фонд ФЛАГ“ ЕАД) пое дългосрочен 

общински дълг в размер на 893 800 лв. за финансиране на разходите по проект: 

„Ремонт, реконструкция и мерки за подобряване на енергийната ефективност в обекти 

на културната инфраструктура на територията на община Свищов“. През 2020 г. 

кредитът е усвоен изцяло. На 25.04.2022 г. дългът е погасен в целия си размер. 

През 2020 г. Община Свищов (с Решение № 186/25.06.2020 г. на Общински 

съвет – Свищов и договор № 1193/25.09.2020 г. с “Фонд ФЛАГ“ ЕАД) пое 

дългосрочен общински дълг в размер на 570 000 лв. за финансиране на разходите по 

проект: „Изграждане на социално жилище в град Свищов“. През 2020 г. кредитът е 

усвоен частично в размер на 449 998 лв. На 04.05.2022 г. дългът е погасен в целия си 

размер. 

През 2020 г. Община Свищов (с Решение №216/30.07.2020 г. на Общински  

съвет – Свищов и Договор №1201/21.10.2020 г. с „Фонд ФЛАГ“ ЕАД) пое 

дългосрочен общински дълг в размер на 755 000 лв. за финансиране на разходите по 

проект: „Подобряване и реновиране на градска среда ул. „Патриарх Евтимий“ и ж.к. 
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„Симеон Ванков“. През 2021 г. кредитът е усвоен частично в размер на 594 358 лв. На 

01.09.2022 г. дългът е погасен в целия си размер. 

През 2021 г. Община Свищов (с Решение №286/29.10.2020 г. на Общински    

съвет – Свищов и Договор №П0009/16.03.2021 г. с „Фонд ФЛАГ“ ЕАД) пое 

дългосрочен общински дълг в размер на 4 500 000 лв. за финансиране на разходите по 

проект: „Проектиране и осъществяване на авторски надзор, строително-монтажни 

работи за реконструкция и рехабилитация улици, и/или пътни съоръжения и 

принадлежности към тях на територията на Община Свищов“. През 2023 г. кредитът е 

усвоен в размер на 4 499 909,62 лв. Към 31.12.2023 г. дългът е в размер на 4 961 341,62 

лв., от които 4 249 909,62 лв. – главница и 711 432 лв. – лихви и такси. Крайният срок 

за издължаване е 25.09.2040 г. 

Характерно за последните години е приключването на бюджета с преходни 

остатъци, както следва: Наличностите по бюджетните банкови сметки на Община 

Свищов през 2015 г. – 3 038 хил. лв., 2016 г. – 1 497 хил. лв., 2017 г. – 1 664 хил. лв., 

2018 г. – 1 920 хил. лв., 2019 г. – 1 743 хил. лв., 2020 г. – 4 114 хил. лв., 2021 г. –            

3 991 хил. лв. и 2022 г. – 4 800 хил. лв. 

III. Описание на проекта, за чието финансиране се предлага поемането на 

общински дълг: 

1. Пълно наименование на проекта: „Внедряване на мерки за енергийна 

ефективност, чрез технологично обновление и модернизиране на системите за външно 

изкуствено осветление на територията на община Свищов“. 

1.1. Приоритетни оси: „Нисковъглеродна икономика”. 

1.2. Код на процедура: BG-RRP-4.025, наименование на процедура: „Подкрепа 

за енергийно ефективни системи за улично осветление - покана 1“. 

1.3. Основна цел на проекта: 1. Основна цел на проектното предложение: 

Създаване на предпоставки за превръщането на Община Свищов в енергийно 

ефективна община с устойчиво развитие.  

1.4. Обхват на проекта: Проектното предложение е насочено към повишаване на 

енергийната ефективност чрез технологично обновление и модернизиране на 

системите за външно изкуствено осветление и подобряване условията за живот на 

жителите на община Свищов. Обект на обновяване е системата за улично осветление 

на пет населени места на територията на община Свищов, а именно гр. Свищов, с. 

Българско Сливово, с. Козловец, с. Овча могила и с. Царевец. 

2. Предназначение (цел) на проекта, технико-икономическа обосновка и 

социално-икономически анализ на очакваните резултати от осъществяването на 

проекта. 

Специфични цели на проектното предложение:  

а. Осигуряване на подходяща инфраструктура, включително технологични 

решения и съвременно оборудване, необходимо за изграждането на модерни системи 

за външно изкуствено осветление, гарантиращи подобряване на енергийната 

ефективност;  

б. Разработване на устойчив модел за устойчиво икономическо развитие и 

повишаване на жизнения стандарт на жителите на община Свищов, чрез технологично 

обновление и решения, допринасящи за опазване на околната среда. Изпълнението на 

основната и специфичните цели на проектното предложение ще допринесе за 



Протокол №7 от извънредно заседание на Общински съвет – Свищов, 

 проведено на 07.02.2024 г., мандат 2023 – 2027 година 
 

45 

подобряване на качеството на живот на населението. Обновяването на уличното 

осветление е приоритет за Община Свищов като целта е създаване на благоприятни 

условия за живот, условия за привличане на инвеститорски интерес и на туристи.  

2.1. Ползи, които могат да бъдат измерени финансово. 

• намаляване бюджетните разходи за енергия;   

2.2. Ползи, които не могат да бъдат измерени финансово: 

- Привеждане на системата за управление на ВИО в устойчиво състояние;  

- Подобряване на качеството на уличното осветление и привеждането му в 

съответствие с нормите за осветеност;  

- Намаляване на годишните разходи за електрическа енергия, спрямо базовата 

линия, в размер на 987252 kWh;  

- Намаляване на емисиите от парникови газове – еквивалентни емисии въглероден 

диоксид (СО2), свързани с използване на електрическа енергия с 1146,96 т/год.;  

- Намаляване на уличната престъпност;  

- Намаляване на пътно-транспортните произшествия;  

- Повишаване на безопасността при движение на пешеходци и по-безопасно 

придвижване с велосипеди;  

- Създаване на комфортна нощна среда, което ще доведе до повишено качество на 

живот на жителите и гостите на Община Свищов. 

2.3. Технически аспекти. 

Основните дейности на проекта включват: 

Дейност 1: Организация и управление на проекта.  

Дейността включва: 

Организацията и управлението на проекта има за цел детайлното планиране, 

правилното разпределение на работата между членовете на екипа, реализиране на 

заложените дейности, осъществяване на непрекъснат контрол по напредъка, текущо и 

финално отчитане. 

Дейност 2: Изпълнение на СМР за реконструкция и модернизация на 

системата за външно изкуствено осветление на територията на община Свищов.  

Дейността включва: 

Обект на обновяване е системата за улично осветление на пет населени места на 

територията на община Свищов, а именно гр. Свищов, с. Българско Сливово,                  

с. Козловец, с. Овча могила и с. Царевец. Мерките за енергийна ефективност включват 

цялостна подмяна на старите осветители с нови, със светодиодна (LED) технология, 

изграждане на система за управление и система за захранване от ВЕИ. Мерките са в 

съответствие с изискванията на Закона за енергийна ефективност и наредбите към 

него и допринасят за изпълнение на националните и европейски цели за енергийна 

ефективност и намаляване на емисиите на парникови газове. Дейностите включват:  

• Подмяна на улични и паркови осветителни тела с нови енергоспестяващи с 

модерен дизайн и дълъг живот;  

• Изграждане или възстановяване на кабелна и стълбова мрежа, като част от 

поддръжката на системата;  

• Подновяване на заземления; свързващи муфи; подмяна на контактори, 

предпазители, табла, релета и други, които дейности също са част от поддръжката на 

системата. Предвижда се подмяна на всички неподменени улични осветители на 
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територията на обследваните населени места – монтиране на нови LED осветители. 

Предвижда се и монтиране, в град Свищов, на 5 броя индивидуални фотоволтаични 

системи, съдържащи - соларен поликристален панел с максимална мощност 400W с 

LED осветител с асиметрична оптика за улично осветление с мощност 40W, 

интелигентен соларен контролер с висок коефициент на полезно действие с постоянно 

следене на състоянието на батерията, както при зареждане така и при разреждане 

(защита от презаряд и преразряд), акумулатор. 

Дейност 3: Упражняване на строителен надзор при изпълнение на 

строително-монтажните работи.  

Дейността включва: 

- Откриване на строителната площадка и определяне на строителната линия и 

ниво за строежа в присъствието на служители по чл. 223, ал. 2 от ЗУТ, като състави 

необходимия за това протокол по Наредба №3 от 2003 г. за съставяне на актове и 

протоколи по време на строителството; - Заверка на Заповедната книга на строежа;      

- Писмено уведомление на Общината, специализираните контролни органи и 

регионалната дирекция за национален строителен контрол (РДНСК), в 7-дневен срок 

от заверката на Заповедната книга; - Съответствието на изпълняваните строителни 

работи с одобрения технически проект; - Контрол на продуктите, влагани при 

изпълнението на СМР; - Спазване на изискванията за здравословни и безопасни 

условия на труд в строителството; - Недопускане на увреждане на трети лица и имоти 

вследствие на строителството; - Пълнота и правилно съставяне на всички актове и 

протоколи по време на строителството съгл. Наредба №3 от 2003 г. за съставяне на 

актове и протоколи по време на строителството; - Съгласуване на констативни актове 

по чл. 176, ал. 1 от ЗУТ за предаване на строежа от строителя на възложителя;              

- Изготвяне и регистриране на техн. паспорт на сградата, съгл. чл. 14, ал. 3 от 

Наредбата за техническите паспорти на строежите; - Изготвяне на окончателен доклад 

до възложителя. 

Дейност 4: Упражняване на авторски надзор при изпълнение на СМР. 

Дейността включва: 

Авт. надзор /АН/ ще се осъществява от проектанта изготвил инвестиц. проект, 

съгл. сключен договор за проектиране на обекта, съгл. ЗУТ и действащите 

подзаконови нормативни актове и в съответствие с условията на договора за 

извършването на АН. Проектантът на проекта ще осигури необходимата техническа и 

договорна помощ през периода на изпълнение и въвеждане на обекта в експлоатация. 

Дейност 5: Информация и публичност на проекта. 

Дейността включва: 

В съответствие с член 34, ал. 2 „Информация, комуникация и публичност“ от 

Регламент (ЕС) 2021/241 на Европейския парламент и на Съвета от 12 февруари 2021 

година за създаване на Механизъм за възстановяване и устойчивост, получателите на 

финансиране от ЕС следва да посочат неговия произход и да осигурят видимост на 

това финансиране. При изпълнението на проекта обществеността ще бъде 

информирана за целите и резултатите му. С оглед популяризиране на проекта и в 

съответствие с изискванията на Насоките за кандидатстване ще бъдат извършени 

следните дейности: 

- провеждане на пресконференции (встъпителна и заключителна); 
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- изработване и монтиране на  билборд с приблизителни размери 4 х 3 м, с 

бетонов фундамент - 1 брой; 

- изработване, доставка и монтаж на постоянна информационна табела с 

приблизителни размери 50 х 70 см. Предвидено закрепване върху стена - 1 брой; 

- отпечатване и доставка на плакати с информация за проекта (минимален размер 

А3), в който се откроява финансовата подкрепа от ЕС, на видно за обществеността 

място на входа на административните сгради на Община Свищов и кметствата в с. 

Българско Сливово, с. Козловец, с. Овча могила и с. Царевец -  5 броя. 

Дейност 6: Изготвяне на Доклад за оценка на резултатите от изпълнени 

мерки за енергийна ефективност за доказване на постигнатите резултати. 

Дейността включва: 

Изготвяне на Доклад за оценка на резултатите от изпълнени мерки за енергийна 

ефективност за доказване на постигнатите резултати. 

Съответствие с изискванията на Закона за публичните финанси: 

В чл. 19а от Закона за общинския дълг е предвидено, че за проекти, подлежащи 

на финансиране от „Фонд ФЛАГ“ ЕАД, не се прилага процедурата за избор на 

финансова или кредитна институция, или финансов посредник. 

Тези фактори налагат извода, че поемането на дълг чрез „Фонд ФЛАГ“ ЕАД, води 

до гарантиране на сигурността и елиминиране на риска за потенциална възможност за 

обжалване от страна на неспечелили участници, което би довело до забавяне на 

процеса по самото финансиране и неизпълнение на разчетите по разходната част и 

поетите договорни задължения. 
 

В заседанието участват 29 общински съветници. 

Гласували “За” – 29, “Против” – няма и “Въздържали се” – няма.  

 

№ Име, презиме, фамилия  

1. Кристиян Василев Кирилов ЗА 

2.  Верони Маринов Маринов ЗА 

3. Валери Фильов Николов ЗА 

4.  Мария Иванова Тодорова ЗА 

5. Елена Йорданова Шопова ЗА 

6. Цветанка Младенова Кирова ЗА 

7. Габриела Валентинова Петкова ЗА 

8. Генади Русев Иванов ЗА 

9. Мариана Илиева Маркова ЗА 

10. Любомир Ванев Митев ЗА 

11. Милен Емилов Динков ЗА 

12. Санка Евтимова Райкова ЗА 

13. Михаил Руменов Попов ЗА 

14. Денис Зияев Асанов ЗА 

15. Емял Айдънова Исмаилова ЗА 

16.  Айза Беханова Рамаданова ЗА 

17. Стефан Станимиров Проданов ЗА 
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18. Станислав Петров Благов ЗА 

19. Емил Бориславов Николов ЗА 

20. Цветелин Тодоров Борисов ЗА 

21. Ивелин Пламенов Петров ЗА 

22. Венцислав Николов Михайлов ЗА 

23. София Борисова Вергилова - Георгиева ЗА 

24. Йордан Илиев Нейков ЗА 

25. Красимир Иванов Цолов ЗА 

26. Емилия Божинова Цветанова ЗА 

27. Петко Колев Петков ЗА 

28. Светослав Симеонов Тодоров ЗА 

29. Гален Милков Бернардов ЗА 

 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря, колеги! С това нашият Дневен ред е изчерпан. Благодаря Ви за участието! 

Благодаря Ви за мненията! И желая ползотворен месец! Не забравяйте, че имаме 

предстоящи заседания на комисиите, както и редовно заседание на 29-ти! 

Своевременно ще бъдете уведомени за часовете на заседания на комисиите, както и на 

самото заседание. Благодаря Ви! Довиждане и до нови срещи! Закривам заседанието!“ 
  

№ Име, презиме, фамилия  

1. Кристиян Василев Кирилов Присъства 

2.  Верони Маринов Маринов Присъства 

3. Валери Фильов Николов Присъства 

4.  Мария Иванова Тодорова Присъства 

5. Елена Йорданова Шопова Присъства 

6. Цветанка Младенова Кирова Присъства 

7. Габриела Валентинова Петкова Присъства 

8. Генади Русев Иванов Присъства 

9. Мариана Илиева Маркова Присъства 

10. Любомир Ванев Митев Присъства 

11. Милен Емилов Динков Присъства 

12. Санка Евтимова Райкова Присъства 

13. Михаил Руменов Попов Присъства 

14. Денис Зияев Асанов Присъства 

15. Емял Айдънова Исмаилова Присъства 

16.  Айза Беханова Рамаданова Присъства 

17. Стефан Станимиров Проданов Присъства 

18. Станислав Петров Благов Присъства 

19. Емил Бориславов Николов Присъства 

20. Цветелин Тодоров Борисов Присъства 

21. Ивелин Пламенов Петров Присъства 

22. Венцислав Николов Михайлов Присъства 
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23. София Борисова Вергилова - Георгиева Присъства 

24. Йордан Илиев Нейков Присъства 

25. Красимир Иванов Цолов Присъства 

26. Емилия Божинова Цветанова Присъства 

27. Петко Колев Петков Присъства 

28. Светослав Симеонов Тодоров Присъства 

29. Гален Милков Бернардов Присъства 

Общо  29 

 

Поради изчерпване на Дневния ред заседанието на Общинския съвет бе закрито в 

16:19 ч. 

Препис от протокола се изпраща на Областния управител за сведение.  

 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА ОбС: ……………………………. 

                                           /д-р Кристиян Кирилов/ 

 

Водил протокола: ………………............. 

                              /Кристина Ангелова/ 


